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Svetn iki na dveh sejah o proračunu
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Občan
Pisani svet Urbančanov

Izdajatelj: Občinski svet Občine Destrnik
Uredništvo: Zmagoslav Šalamun, Tadej
Urbanija, Tanja Hauptman in Nina Zorman.
Glasilo prejemajo vsa gospodinjstva v občini
Destrnik brezplačno.
Medij OBČAN - GLASILO OBČINE DESTRNIK
je vpisano v razvid medijev pod zaporedno
številko 275.
Naslov uredništva: OBČAN, Janežovski Vrh
42, 2253 Destrnik.
Telefon: 02 761 92 50
Telefaks: 02 761 92 52
E pošta: obcan@kreativnapika.si
Časopis OBČAN izhaja v nakladi 920
izvodov.
Prva številka časopisa Občan je izšla 25.
julija 1 996.
Odgovorni urednik: Zmagoslav Šalamun
Zasnova, celostna podoba, oblikovanje
in priprava za tisk: Kreativna PiKA d.o.o.
https://www.kreativnapika.si, 070 670 740.
Tisk: Tiskarna Evrografis d.o.o., Puhova ulica
1 8, 2000 Maribor.

Uvodno razmišljanje

Marec - mesec ženskih prazn ikov

Mesec marec slovi kot mesec prebujanja. Prebuja se narava, okolje začne zeleneti,

dnevi so dal jši . Marec je namenjen tudi proslavl janju ženske - tiste, ki se je pred 1 60

leti "prebudila" z uporom v ZDA in s protestom opozarjala na neenakopravno

obravnavo, ter ženske, ki je skozi vsa zgodovinska obdobja skrbela za obstanek vrste,

kar nam nakazuje najstarejša skulptura boginje Venere. In kako je danes, v 21 .

stoletju? Menim, da je govoriti o razl ikah med spoloma tako na hitro nevarno. Sama

ne čutim potrebe po poudarjanju, da sem ženska, in ne dovol im si misl iti , da to zares

igra vlogo pri mojem delu. Pomembno je predvsem, da človek dela kakovostno in da

njegovo delo pomeni prispevek k stroki, v kateri deluje. V prvi vrsti pa je pomembno

biti človek - osebno in tudi poslovno.

Zanimiv se mi zdi prelet preteklosti, ko ugotovimo, da ženske le niso bile zgol j in samo

zapostavl jene: znani faraonki sta bil i Nefretete in Kleopatra, i l irska kral j ica Tevta, grška

umetnica Sapfo in številne druge. Izabela Kastilska je postavila temelje današnje

Španije. Ženska je zadnjih nekaj stoletij kroji la usodo Evrope in posredno vsega sveta.

Vladanje El izabete v Angl ij i je nadal jevala Viktorija, sanje Petra Vel ikega o vključitvi v

Evropo je udejanji la Katarina Vel ika. V našem prostoru je Marija Terezija izpel jala vrsto

reform, ki so še danes podlaga načinu živl jenja. V umetnosti se najlepše stvaritve

začnejo in končajo z žensko. V znanstvenih krogih bi omenila Marie Curie,

pustolovcem in popotnikom ob bok bi postavila Almo Karl in. Cesarica Sisi je tako kot

stoletje za njo princesa Diana izstopala iz ustal jenih okvirov neke etike. Krščanski svet

je žensko razdvoji l : enačil jo je z Evo, z žensko, ki je človeštvo zapel jala v greh;

prikazuje jo tudi v popolni, materinski podobi brezmadežne matere božje Marije.

Ženski je bilo zapovedano, da se v javnosti vede primerno in sramežl jivo. Lastnosti, po

kateri so ženske vrednotil i , bi lahko strnil i v ideal dobre in možu pokorne žene. Cerkev

je za njeno največjo vrl ino postavl jala deviškost in zvestobo. Leta 201 8 je na vodilnih

položajih kar nekaj uspešnih žensk: od najvpl ivnejše ženske v Evropi - nemške

kanclerke Angele Merkel, izjemne smučarke Tine Maze, kuharske mojstrice Ane Roš,

priznane oblikovalka Lare Bohinc, akademske profesorice dr. Tatjane Avšič-Županc …,

seznam je dolg in poln izjemnih dosežkov.

Vendar me v "mesecu žensk" zmoti njegova komercialnost, popularizacija in pretirano

govoričenje o še vedno trajajoči neenakopravnosti. Zatorej, drage ženske, naloga

moških ob "naših dnevih" ni, da nam nosijo cvetje, plačujejo obleke in nakit ter nas

vozijo v nam privlačnih avtomobil ih. Da, se strinjam, da je lepo, če nam naklonijo

pozornost in nas "pocartajo", vendar moramo tudi mi njih! Le tako pride do

obojestranskega zadovoljstva. Kar pa se mi zdi najbol j pomembno, pa je to, da si

SPOŠTOVANJA ne moremo kupiti z rdečo šminko, visokimi petkami, ozkimi oblekami

in odprtim dekoltejem. Za to je potrebnega več časa; kupi prebranih knjig, vztrajnosti,

trdega dela, požrtvovalnosti in poguma. In, kot je dejala prof. dr. Verica Trstenjak: "Ni

pomembno le, kaj kdo govori, ampak, kaj dela."

Nina Zorman
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Obvesti lo o oddaj i člankov
za nasledn jo števi lko

Članke in oglase za 2. številko časopisa Občan oddajte do
petka, 4. maja 201 8 (kasneje le po predhodnem dogovoru z
uredništvom) al i pošl j ite na naslov Občan, Janežovski Vrh 42,
2253 Destrnik; elektronski naslov: obcan@kreativnapika.si .

Članki naj bodo napisani v enem od urejevalnikov besedil
in shranjeni s končnico *.doc ali docx. Fotografij ne lepite v
besedilo, ampak jih pošljite v priponki s končnico *.jpg.

Članki naj bodo kratki in jedrnati, dolgi največ eno stran. Za
dal jše članke si uredništvo pridržuje pravico do krajšanja al i
zavrnitve objave. Članke z žal jivo vsebino in napisane v
nasprotju s Kodeksom novinarske etike bo uredništvo zavrnilo
ter o tem obvestilo avtorja. Anonimnih pisem ne objavl jamo.
Pisma za rubriko Občani pišejo (pisma bralcev) oddajte
elektronsko, lastnoročno podpisan izvod pisma pa pošl jite al i
oddajte na sedežu uredništva Časopis Občan, Janežovski Vrh
42, 2253 Destrnik.

Prosimo, da pri fotografijah dosledno navajate avtorje, da bi se
izognil i kršenju avtorskih pravic. Če avtor fotografij ne bo
naveden, bomo smatral i , da so te avtorsko delo pisca članka.
Besedila in fotografije oddajte v elektronski obl iki.

Nenaročenih fotografij in besedil ne vračamo.
Uredništvo

SI
P
T
V

20. redna seja Občinskega sveta Občine Destrnik je postregla s kar
nekaj točkami, pri katerih so imeli svetniki razl ična mnenja.
Najburnejšo debato je sprožil predlog proračuna Občine Destrnik
za leto 201 8, ki ni bil sprejet v javno obravnavo. Glavni očitki
nekaterih svetnikov na podani predlog so bil i , da proračun ni
varčevalno naravnan, a je po drugi strani premalo investicijsko
usmerjen. Konkretno je bila izpostavl jena gradnja cest, za kar so
predvidena sredstva od prodaje občinskih nepremičnin. Izražen je
bil dvom o zanesl j ivosti tovrstnega financiranja, saj je vezano na
uspešnost prodaje. Nezadovoljstvo z investicijskim delom
proračuna se nanaša tudi na izgradnjo kanal izacije na Drstel j i .
Nekateri svetniki so predlagal i , da bi za zagotovitev financiranja
tovrstnega projekta iz proračunskih postavk med drugim črtal i
sredstva za ureditev pokopal išča, kar je sprožilo kar nekaj burnih
odzivov svetnikov, ki so predlog proračuna podprl i . Nesmiselnost
izgradnje kanal izacije so argumentiral i z dejstvom, da primerl j ive
občine s primerl j ivo konfiguracijo trenutno ne gradijo
kanal izacije, ker trenutno ni nobenih evropskih razpisov za
financiranje takšnih investicij. Župan je izrazil nezadovoljstvo ob
nesprejetju predloga proračuna v javno obravnavo, zanj sta
glasovala le svetnika Majda Kunčnik in Branko Horvat. Povedal je,
da je upošteval predloge svetnikov, da pa vsem ne more ustreči.
Poudaril je tudi, da se v tej fazi glasuje le o sprejetju proračuna v
javno obravnavo in bo kasneje še dovolj prostora ter časa za
razporeditev sredstev in postavk. Pri tem je pomembno tudi
poudariti , da zavlačevanje s sprejetjem proračuna pomeni škodo
za občino. Do sprejetja proračuna se občina iz državnega
proračuna namreč financira po dvanajstinah, pri čemer pa niso
vkl jučena sredstva za investicije.

Mnenja so bila del jena tudi pri sprejemanju odloka o načinu
opravl janja obveznih gospodarskih služb ravnanja s komunalnimi
odpadki. Sporna je bila predvsem točka, ki govori o plačilu
odvoza smeti za vse, ki imajo v občini stalno, začasno al i občasno
bival išče. V praksi to pomeni, da bodo po novem za odvoz smeti
plačeval i tudi lastniki vikendov oz. vsi tisti , ki na določenem
naslovu živijo le občasno. Glavni očitek svetnice El izabete Fras na
predlog je bil , da bi sprejetje odloka pomenilo dvojno
obremenitev za nekatere občane. Branko Horvat je temu oporekal
in opozoril , da se vse smeti stehtajo in se stroški razdel ijo na vse
prebivalce v občini. Majda Kunčnik pa je v podporo odloku
opozorila na problem odlaganja smeti "vikendašev" v zabojnike
pred blokom, šolo in drugimi objekti, ki j ih nekateri radi razumejo
kot ekološke otoke. Predlog je bil sprejet.

Svetniki so soglasno zavrnil i predlog za zagotovitev sredstev za
zaposl itev dodatnega strokovnega delavca v tretjem razredu OŠ

Destrnik-Trnovska vas. Na podlagi poročila odbora za šolstvo so se
svetniki v razpravi spraševal i o konkretni nalogi takšnega delavca,
upoštevajoč dejstvo, da štirje otroci že imajo dodatno strokovno
pomoč. Iz dopisa, ki ga je poslal ravnatel j mag. Drago Skurjeni, naj
bi bilo razvidno, da bi bila naloga drugega strokovnega delavca v
oddelku predvsem zagotavl janje varnosti in spodbudne učne
kl ime. Odbor in svetniki so se ob tem spraševal i o morebitnih
posledicah, ki bi j ih odobritev tovrstnega predloga prinesla.
Spraševal i so se, al i se bodo v prihodnje, ko bodo nastopile težave
v razredu, tovrstne prošnje po dodatnem strokovnem kadru
nadal jevale. Predlagal i so, naj težavo morda poskušajo rešiti s
prerazporeditvijo kadra, kar pa je v pristojnosti ravnatel ja šole.

Svetniki so potrdil i tudi soglasje k ceni storitev pomoči družini na
domu. Zaradi povečanja stroškov strokovne priprave, vodenja in
koordiniranja izvajanja storitev ter njihovega neposrednega
izvajanja se bo nova urna postavka oskrbe na domu od 1 5,98
dvignila na 1 7,85 evra. Delež subvencije občine bo po novem
dobrih petdeset odstotkov. Konkretno to pomeni, da bodo občani
plačeval i 9 evrov na efektivno uro.

Svetniki so na seji potrdil i še predlog Odloka o ustanovitvi
Javnega zavoda Lekarne Ptuj, soglašal i z imenovanjem direktorice
Lekarn Ptuj, sprejel i spremembe in dopolnitve statusa
Zdravstvenega doma Ptuj in rebalans kadrovskega načrta, predlog
Odloka o spremembah in dopolnitvah Odloka o ustanovitvi JVIZ
OŠ Destrnik-Trnovska vas ter sklep o sklenitvi dogovora k
Sporazumu o razdel itvi premoženja Občine Destrnik-Trnovska vas.

Tadej Urbanija

20. redna sej a občin skega sveta

Burna razprava o letošn jem proračunu in smeteh
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Tudi 21 . redna seja občinskih svetnikov, ki je potekala v četrtek,

22. februarja, je minila v znamenju sprejemanja letošnjega

proračuna občine, ki so ga svetniki po treh mesecih potrdil i v

prvem branju.

Svetniki so najprej z nekaj pripombami Žiga Volgemuta in Ivana

Zorca soglasno potrdil i zapisnik 20. redne seje. Nato so sprejel i

razširjeni dnevni red, ki so ga razširi l i z obravnavo sprememb in

dopolnitev Odloka o priznanjih Občine Destrnik.

Sledila je obravnava letošnjega občinskega proračuna, s katerim

se svetniki že dvakrat niso strinjal i , saj po njihovem mnenju ni

vseboval za razvoj kraja potrebnih investicij.

Pri sprejemanju proračuna je župan Vladimir Vindiš najprej

prebral vse predloge usklajevanj, ki so jih podal i svetniki. Župan je

pred sejo povabil posamezno svetnike in svetnice na sestanek, a

se ga je udeležil samo Bojan Potrč. V predlogih, ki so jih podal i , je

svetnik Milan Kuri predlagal, da se občina odpove nakupu parcele

na Destrniku. Svetniki SDS so med drugim predlagal i , da se

materialni stroški za delo uprave znižajo za 20.000 evrov, za

1 0.000 evrov naj se znižajo operativni stroški in se namenijo za

most v Svetincih, za 2.000 evrov naj se znižajo stroški za nadurno

delo uprave, zahteval i so tudi pisno obrazložitev za službena

potovanja, za katera je predvidenih 1 .700 evrov. Predlagal i so tudi

za 7.000 evrov zmanjšano postavko za javno razsvetl javo, ta

sredstva bi namenil i za ceste.

Župan je svetnikom očital, da niso podal i konkretnih predlogov,

kje vzeti in kam ta sredstva prerazporediti . Menil je, da svetniki

niso upošteval i njegovih navodil , zato predlogov ni mogoče

upoštevati, ker potem proračun ne bo uravnotežen.

V razpravi je svetnica Urša Zver povedala, da so predloge podal i

naslednji dan po prejšnji seji in pričakoval i , da bo župan v sedmih

dneh predložil novi predlog proračuna. Županu je očitala, da je z

vabljenjem svetnikov na občino samo zavlačeval sprejemanje

proračuna. Dodala je, da bo predlog proračuna podprla, da se

bodo angažiral i v odborih in tudi z amandmaji na naslednji seji pri

sprejemanju proračuna. Svetnik Anton Sever je povedal, da vabila

po elektronski pošti ni dobil in vprašal, kako dolgo bo trajalo, da

bodo dobil i gradbeno dovoljenje za gradnjo kanal izacije na

Drstel j i . Svetnica El izabeta Fras je zavrnila očitke, da svetniki

ovirajo sprejemanje proračuna, in dodala, da je bila nad

obrazložitvami razočarana, saj je ugotovila, da pravilnik o uporabi

službenega avtomobila ne obstaja. Svetnik Silvo Horvat je menil ,

da je predlog proračuna enak kot na prejšnji seji , in dodal, da je

prepričan, da so na posameznih postavkah še rezerve. Svetnik

Milan Kuri je predlagal, da bi delavcem v režijskem obratu povišal i

plače, saj je zaradi nizkih plač visoka fluktuacija zaposlenih in zato

v režijskem obratu nimajo kakovostnih strojnikov. Svetnica Majda

Kunčnik je menila, da je škoda vlagati sredstva v kanal izacijo, za

katero ni mogoče pridobiti ne državnih in ne evropskih sredstev,

ter očitala svetnikom SDS, da primerjave postavk z drugimi

občinami niso na mestu. Svetnik Ivan Zorec je povedal, da se v

proračunu ni spremenilo nič. V razpravi mu je župan Vindiš vzel

besedo, ker je, po njegovih besedah, porabil dovoljeni čas.

Svetnik Zorec je županu očital, da dela razl ike med svetniki in sejo

protestno zapustil .

Svetnica El izabeta Fras je menila, da je kanal izacija na Drstel j i

potrebna in dodala, da je preverjala, da pa po njenih informacijah

občina sploh še ni podala vloge za gradbeno dovoljenje. Svetnik

Branko Horvat je menil , da je razmišl janje o gradnji kanal izacije

zdaj, ko za te investicije ni mogoče pridobiti nobenih dodatnih

sredstev, utopija. Svetnik Silvo Horvat je poudaril , da svetniki ne

zavlačujejo s sprejemanjem proračuna, svetnik Anton Sever pa je

prepričan, da bi kanal izacija na Drstel j i že morala biti končana. Po

končani razpravi so prisotni svetniki predlog proračuna sprejel i in

ga dal i v javno obravnavo.

Sledila je obravnava sprememb in dopolnitev Odloka o priznanjih

Občine Destrnik. Predsednik komisije za priznanja in odl ikovanja

Žiga Volgemut je povedal, da s to spremembo dvigujejo kakovost

podeljenih občinskih priznanj. S spremembo so namreč omejil i

število podeljenih priznanj. Zdaj lahko letno podel ijo največ eno

zlato, dve srebrni in tri bronasta priznanja. Svetniki so spremembo

soglasno podprl i .

Pri pobudah in vprašanjih so svetniki vel iko časa namenil i

vprašanjem okrog gradnje kegl jišča, saj se v kraju širi mnenje, da

svetniki s tem, ko ne sprejmejo proračuna, zavirajo razvoj kraja.

Zmago Šalamun

Letošn j i proračun v javn i obravnavi

M
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Med občankami in občani občine Destrnik smo v zadnjem času

večkrat naletel i na nezaupanje ter dvome glede nakupa novih

poslovnih prostorov za občinsko upravo v poslovni stavbi na

naslovu Janežovski Vrh 42. Nakup navedenih poslovnih prostorov

je v pretekl ih letih dvignil že vel iko prahu, zato dvome naših

občanov razumemo in v žel ji po dokončni razjasnitvi nakupa

ponovno podajamo pojasnilo.

20. decembra 201 1 je bila podpisana predpogodba za sklenitev

prodajne pogodbe s podjetjem EM-GRAD d. o. o., s katero se je

občina zavezala kupiti prostore v izmeri 638 m2 neto tlorisne

površine (mansarda, dve pisarni v kleti, arhiv, sanitarije v kleti,

računalniški prostor in skupni prostori - hodniki, kurilnica, dvigalo,

strojnica) ter 1 .200 m2 funkcionalnega zemljišča (vsa parkirišča) za

ceno 1 .1 80.604,56 evra z DDV. Zaradi razl ičnih govoric je treba

poudariti , da občina za navedeni znesek nikol i ni nameravala

kupiti celotne stavbe, temveč, kot že navedeno, zgol j mansardo in

nekaj pisarn v kleti.

Pred sklenitvijo glavne pogodbe je vodstvo, v žel ji po izpolnitvi in

zagotovitvi vseh zakonskih določil ter ekonomične in

transparentne rabe javnega denarja, opravilo pregled

predvidenega nakupa. V prvi fazi je bilo ugotovl jeno, da bi glede

na okol iščine in vpletenost občine pri izgradnji stavbe, prejšnje

vodstvo moralo ravnati po zakonu o javnem naročanju, s čimer bi

najverjetneje dosegl i vel iko nižjo ceno za investicijo, zato do

sklenitve glavne pogodbe pod pogoji iz predpogodbe ni prišlo.

Vel javnost predpogodbe je še vedno v sodnem postopku in

pričakujemo rešitev v korist občine.

V začetku leta 201 6 so predmetno nepremičnino prodal i na javni

dražbi, občina pa je po prejemu ponudbe novega lastnika -

podjetja Lipa z. o. o. iz Lenarta - z njim začela pogajanja glede

cene in prav tako glede prostorov, ki bi jih odkupil i (po

predpogodbi bi namreč občina morala plačati ter odkupiti vse

skupne dele in prostore ter celotno funkcionalno zemljišče, ki pa ji

že po naravi teh prostorov ne morejo izkl jučno pripadati) , saj

takratni etažni elaborat ni bil ustrezno pripravl jen in je bil v

nasprotju z določil i stanovanjskega zakona, ki natančno

predpisuje, kaj so splošni in posebni skupni del i , ter določa, da so

ti solastnina vseh etažnih lastnikov oziroma solastnina etažnih

lastnikov, ki j im služijo. Po pripravi novega etažnega elaborata je

občina s podjetjem Lipa z. o. o. izpogajala in dogovorila, da

odkupi in v popolno last občine prenese poslovni prostor v

vel ikosti 461 ,7 m2 - za ceno 595.781 ,00 evrov, na skupnih

prostorih in funkcionalnem zemljišču pa je v zemljiški knjigi -

skladno z navedenimi zakonskimi določbami - vknjižena

solastnina - gre za okrog 761 ,25 m2 takih površin, za katere je

potrebno poudariti , da niso bile plačane posebej, ampak so že

zajete v prej navedeno ceno!!

Opredel itev skupnih prostorov je poleg tega, da omogoča

koriščenje vsem solastnikom objekta, pomembna predvsem z

vidika stroškov in vzdrževanja - če bi namreč občina odkupila vse

skupne površine ter celotno funkcionalno zemljišče, kot je bilo

predvideno v predpogodbi, bi j ih morala tudi vzdrževati in zanje v

celoti plačevati stroške, čeprav bi jih uporabl jal i vsi solastniki

zgradbe ter njihovi obiskovalci/stranke.

Tabela 2: Prikaz vel ikosti in cen po prodajni pogodbi iz leta 201 6

(št. 478-5/201 6-1 4, z dne 7. 9. 201 6)

Pri nakupu ni bil obračunan DDV temveč davek na promet

nepremičnin, ki ga je plačal prodajalec in ga je po plačilu FURS

nakazala na račun Občine Destrnik (prihodki od davka na promet

nepremičnin namreč pripadajo proračunu občine, kjer

nepremičnina leži) . Iz tega naslova je tako pri nakupu občina takoj

dobila vrnjenih 1 1 .91 5,62 evra.

Prodajalec Lipa z. o. o. pa je prav tako pristal, da se del kupnine - v

višini 93.054,89 evra (kot znaša ocenjena vrednost za navedeno

nepremičnino po cenilnem poročilu z dne 9. 5. 201 6, ki ga je

pripravil sodni cenilec Jože Gašperšič, Vareja 9 b, 2284 Videm pri

Ptuju, SU 29/91 -59) kompenzira s staro občinsko stavbo na

naslovu Vintarovci 50, ki za občino po sel itvi na novo lokacijo

nima več posebnega pomena, saj so prostori za društva in

medgeneracijsko druženje zagotovl jeni v Volkmerjevem domu

kulture ter v stavbi na naslovu Destrnik 9.

Če povzamemo vse zapisano, je torej občina za več kot pol nižjo

ceno dobila iste prostore, kot so bil i predvideni v predpogodbi (v

površini iz predpogodbe so bil i namreč zajeti tudi skupni del i) , z

izločitvijo skupnih delov pa dosegla njihovo povsem enako

uporabo na eni in znižanje stroškov ter vzdrževanja na drugi

strani.

Občinska uprava

Nakup poslovn ih prostorov za občinsko upravo
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V civil izacij i , ki j i pripadamo, so pokopal išča območja v posebnem
delu nasel i j al i v bl ižini nasel ja in so del človekovega bivalnega
okolja s posebnim statusom. V zgodovini človeštva kaže
pokopal išče in kultura pokopavanja človekovo simbolno naravo
prav v odnosu do umrl ih, ki takoj zazna vsakršno spremembo
socialnega statusa, kar označuje s posebnim slovesnim dejanjem,
z obredom in s trajnim pomnikom, spomenikom. To nam pove, da
pokopal išče ni samo mesto pokopa, temveč je načrtno urejen
prostor z znamenji in s sporočil i o l judeh, ki so tu pokopani. Je
prostor spomina na umrle družinske člane, prijatel je, na davne
rodove, je mesto opomina o človeški minl jivosti.

Pokopal išče v občini Destrnik je na zelo atraktivni, a gradbeno
zahtevni lokaciji , je pa postalo glede na potrebe občanov
premajhno, saj ni na razpolago potrebnih grobnih polj. Lokalna
skupnost ima temeljno nalogo, opredel jeno v Zakonu o lokalni
samoupravi in v Zakonu o pokopal iščni in pogrebni dejavnosti ter
o urejanju pokopal išč, da za dal jše obdobje zagotavl ja zadostno
število grobnih polj. To nalogo z idejno rešitvijo rešuje že od leta
2008. V zadnjem času občinska uprava prihaja v zelo neprijetne
situacije, ko svojci umrlega zahtevajo, da se jim določi mesto
pokopa. Prostih mest za pokope pa ni oziroma jih primanjkuje.
Rešitev je potrebno najti hitro in jo uskladiti s svojci pokojnika, ki
imajo svoje žel je al i pa uresničujejo žel je pokojnika. Predlagane
rešitve je s svojci pokojnika težko uskladiti . Res je, da se na koncu
najde rešitev, vendar pri najemnikih povzroča grenak priokus.

Občinska uprava ima zelo natančen načrt pokopal išča, tako da
lahko v vsakem trenutku pove, kje je še prosto mesto. V glavnem
pa so to prosta mesta odpovedanih najemnih grobov. Ob sklenitvi
novih najemnih pogodb za ta mesta pa prihaja do težav, saj novi
najemniki ne žel i jo grobov svojih sovaščanov, ki so jih poznal i in
so pred časom umrl i . Da bi se izognil i slabi vol ji ob smrti svojca in
na podlagi NRP so v OU poiskal i projektanta, ki je projektiral
razširitev pokopal iščnega dela, pot od vežice na zgornje
pokopal išče, parkirišče in obnovo vežice. Projekt je bil trikrat
predstavl jen svetnikom, tako da so imeli možnosti pripomb.
Končne verzija projekta je izvedena po sklopih, tako da je mogoče

vsak sklop izvajati samostojno, pokopal iška dejavnost pa bo
omogočala dostojno slovo od pokojnika tudi ob gradbenih del ih.
Projektno podjetje Plan B Ljubl jana je izdelalo projekt tako, da ima
tri logične sklope:

- prizidek k obstoječemu poslovilnemu objektu - vežica: obstoječi
poslovilni objekt iz leta 1 994, avtor arh. Daić s sodelavci, je postal
za potrebe občanov premajhen. Glede na potrebe v tem času in
dokaj dotrajane, čeprav redno vzdrževane več kot 24 let stare
vežice, jo je potrebno obnoviti , pri tem pa ne smemo izkl jučiti
žel je občanov, ki molijo ob pokojniku ter žel i jo višji standard.
Zanemariti ne smemo silno neprijetnih vremenskih pogojev v
času molitve in pogrebov: poleti vročina, pozimi mraz, večkrat na
vetru in dežju, ker prostor pred vežico ni pokrit. Leta 2009 je
občina kot naročnik pri avtorju prvotne zasnove arh. Daiću
naročila izdelavo idejne programske rešitve razširitve. Do izvedbe
ni prišlo. Projekt razširitve in obnove je izdelalo podjetje Plan B
Ljubl jana tako, da obstoječa vežica ostane, se pa dogradi za 45 m2
poslovilnega prostora, pred vežico pa se izvede pokrita ploščad za
pogrebce. Prostor pred vežico je odprt do ceste. Vstop s ceste je
izveden s širokimi stopnicami. Prav tako so izvedene nove
stopnice s parkirišča pod vežico.

- obstoječe parkirišče: na lokaciji je parkirišče, ki bi ga v okviru
posega obnovil i - preplasti l i . Parkirišče bi tudi opremil i z novimi
robniki, opremo za odvodnjavanje in javno razsvetl javo. Na
vzhodni strani parkirišča bi obstoječo zelenico namenil i zelenemu
parkirišču, utrjenemu s travnimi ploščami, kar bi omogočalo
uporabo v primeru večjega obiska. Poleg obstoječih 1 6 PM bi tako
pridobil i še 1 0 novih. Preko parkirišča je urejen dostop z
avtomobilom do vhoda v vežico.

- razširitev pokopal išča: Med obstoječim pokopal iščem (na jugu)
in poslovilnim objektom (na severu) bi na za to predvidenem
območju (terasasto pobočje) uredil i razširitev pokopal išča. Strmi
teren in funkcionalne zahteve (dostopnost pokopal išča z mrl iškim
vozom, vzpostavitev grobnih polj) narekujeta izvedbo betonskih
opornih zidov, ki držijo teren in tvorijo terase. Preko opornih zidov

V občinski upravi Občine Destrnik gradbeno dovoljenje za prizidavo vežice in razširitev pokopališča na Ojstrovcu - izveden
javni razpis za izbiro izvajalca, vendar ga skozi občinski svet ne moremo uvrstiti v načrt razvojnih programov.

Gradbeno dovol jen je za prizidavo vežice
in razši ri tev pokopal i šča
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poteka "cik-cak" pot, ki služi kot osrednja komunikacijska žila ter
sprevodna pot. Na teren je postavl jenih 8 opornih zidov. Območje
meri 70,08 x 26,40 m. Terase premagajo višinsko razl iko 1 0 m. Po
terasah je spel jana cesta na pokopal išče. S to rešitvijo za pogrebni
sprevod od vežice na zgornje obstoječe pokopal išče ne bi več
uporabl jal i javne ceste. Na vsaki izmed teras oz. platoju so urejena
grobna polja (dim. 1 50 x 280 cm). Na platoju 1 je predvidenih ok.
29 grobnih polj, na platoju 2 - 27, na platoju 3 - 32, na platoju 4 -
1 4. Z razširitvijo bi pridobil i 1 02 grobni pol ji , kar bi ob številu
letnih pogrebov zadostovalo za 30 let. Platoji so med seboj
povezani s petimi klančinami. Na platoju je urejeno tudi
obračal išče, kjer lahko sprevod s krsto na vozičku obrne. Preko
platojev 2 in 4 vodijo tudi stopnice, ki omogočajo hitrejšo
povezavo od vežice na zgornje pokopal išče. V nišah opornih zidov
so urejeni vodnjaki oz. mesta, kjer se napolnijo posode za
zal ivanje. Ob poti so postavl jene klopi, ki omogočajo počitek in
kontemplacijo v senci dreves ter stik s pokojnimi. V opornem zidu
je tudi niša za postavitev smetnjakov, ki je dostopna z vozilom za
odvoz odpadkov. Grobna polja so v izhodišču zatravl jena, izrabl ja
se jih po sklopih oz. po platojih, če bi se izkazala žel ja občanov, bi
enega izmed platojev namenil i žarnim pokopom oz. glede na
potrebe tudi več (raba se določi kasneje s pokopal iškim redom).
Celotno območje razširjenega pokopal išča bi zasadil i z drevesi,
grmovnicami in s plezalkami, ki se razraščajo po opornih zidovih.

Problematika pokopal išča v Destrniku postaja pereča in
razdružuje svetnike, ki predlagajo rešitve, ki bi naj začasno
reševale pogrebno problematiko v občini. Ko govorijo o cenejših
izvedbah in o rešitvah brez novih projektov, pozabljajo na dejstvo,
da kulturno civil izacijsko načelo do pokojnikov zahteva celovito
trajno rešitev v zadovoljstvo vseh občanov. Posegi v pokopal išče
pa morajo upoštevati tudi trajnostno kulturno raven. Rel ief
zahteva izvedbo, ki ne bo plazila, saj bi plazenje terena lahko
grobove prestavilo na plato ob vežici. N ikakor pa pogrebna
dejavnost v občini ne more biti vzrok, da se mladi v občino ne bi
prisel jeval i . Ne znam si predstavl jati , da bi občani celo tožil i
občino, ker ta ne izvaja temeljnih nalog. OU je pripravila vso
potrebno dokumentacijo z gradbenim dovoljenjem in s
predlogom izvedbe finančne konstrukcije za prvi sklop razširitve
pokopal išča.

Članek sem pripravil zato, ker je odmevna oddaja Tarča na Radiu
Ptuj sprožila vel iko nejasnosti, hkrati pa zahteva, da občina v
najkrajšem času najde rešitev. Skoraj malo žal j ivo odločanje
večine svetnikov pa ni v dobro občanov in ne prispeva k vabilu
mladim, da se prisel jujejo v našo občino. Zavedam se, da je treba
še vel iko narediti , vendar trmasto vztrajanje svetnikov pri rešitvah,
ki so všečne, ne rešuje temeljnega problema občine. To je
dolgoročna zagotovitev potrebnega števila prostih grobnih polj.

V razmislek vsem.

Občinska uprava

1 9. občn i zbor Športnega
društva Destrn ik

26. januarja 201 8 je bil 1 9. občni zbor Športnega društva Destrnik,
na katerem smo pregledal i uspehe lanskega leta in si zadal i nove
cil je za letošnje leto.
V društvu deluje več sekcij, nekatere bolj rekreativno, druge pa
sodelujejo tudi na razl ičnih tekmovanjih v občini in izven nje.
Odbojkarska sekcija je 1 2. marca organizirala 3. turni za pokal
Urban. Turnir za pokal Občine Destrnik so izvedl i 26. maja na
igrišču za odbojko na mivki v Janežovcih.
Nogometna sekcija je v januarju 201 7 nadal jevala s tekmovanjem
v slovenjegoriški futsal l igi, v kateri sodeluje 1 5 ekip, nastopal i pa
so skupaj s člani ŠD Selce. Oktobra so začel i tekmovati v zimski l igi
Ptuj, saj slovenjegoriške l ige ni več. V ptujski l igi nastopa 1 0 ekip,
naša je trenutno na 7. mestu. Nogometaši so organiziral i dva
turnirja, in sicer enega ob občinskem prazniku, drugega pa
avgusta. Decembra so v telovadnicah v Voličini in Lenartu
organiziral i memorialni turnir za naša preminula člana. Na turnirju,
ki so ga organiziral i skupaj s KMN Slovenske gorice in KMN
Torpedo, je sodelovalo 26 ekip.
Šahisti so se drugo leto zapored udeležil i mednarodnega
šahovskega turnirja na Bledu. Maja 201 7 je v Volkmerjevem domu
kulture potekal 3. mednarodni šahovski turnir, na katerem je
sodelovalo 26 igralcev iz Slovenije, Hrvaške in Avstrije. Hkrati je za
naše osnovnošolce potekal turnir v OŠ Destrnik-Trnovska vas,
udeležilo se ga je 26 otrok. V začetku decembra so končal i z
igranjem v 2. državni l igi vzhod, v kateri je tekmovalo 1 0 ekip. Na
koncu so šahisti zasedl i 5. mesto. Hkrati je potekalo tekmovanje v
3. državni l igi vzhod, kjer so med 23 ekipami zasedl i 8. mesto.
Tudi naši smučarji , košarkarji in kolesarji so dejavni skozi vse leto.
Kolesarji so ob občinskem prazniku organiziral i kolesarjenje po
občini Destrnik. Košarkarji pridno koristijo termine v telovadnici in
na igrišču pod OŠ. Smučarji pa so odvisni od vremena, ki j im lani
žal ni bilo naklonjeno. Tudi termin pilatesa je bil dobro obiskan.
Letos je bilo za športno društvo vol i lno leto. Damjan Žerjav še
naprej ostaja predsednik, v upravni odbor so bil i imenovani Milan
Petrič, Bojan Potrč, Boštjan Caf, Darko Domjan, Mitja Kramberger
in Sonja Mahorič.
Športno društvo Destrnik si je za leto 201 8 zadalo, da bo
nadal jevalo z že začetimi nastopi v razl ičnih l igah, izvedl i pa bodo
čim več uspešnih turnirjev, predvsem na področjih nogometa,
šaha in odbojke.
Vse tiste, ki si žel i jo rekreacije, vabimo, da se nam pridružite na
razl ičnih terminih nogometa, košarke, odbojke, pilatesa in šaha,
ob toplejših dneh pa se nam lahko pridružite na kolesih.

Športno društvo Destrnik
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V občinski upravi smo ponosni, da lahko z dobrim sodelovanjem z
društvi uspešno izvajamo skupne projekte v dobro posameznih
društev in s tem vseh občanov. S takšnim delom združujemo ljudi,
člane društev in občane. Z Društvom upokojencev Sveti Urban
smo našl i skupni projekt, ki je še tol iko pomembnejši, saj je v
občini okrog 450 upokojencev, od tega jih je 350 vkl jučenih v
društveno delo. Sodelovanje občine z društvom ima tudi širši
pomen medgeneracijskega druženja. Projekt, ki ga skupaj
izvajamo, ima za upokojence tudi vel ik motivacijski pomen, saj j ih
združuje v športnem duhu in zmanjšuje medsebojno odtujenost.
Pri vsem tem pa je najpomembneje, da znamo, kl jub
nasprotovanju nekaterih občanov, premostiti težave, reševati
probleme in izvajati skupne projekte. Že pred leti smo izvedl i
prenos lastništva objekta turističnega doma na turistično društvo,
zato smo bil i vesel i ideje upokojencev, vsa pohvala aktivni skupini
društva, da s skupnimi močmi zgradimo objekt, v katerem bodo
lahko kegljal i na vrvici in igral i pikado. Izgradnja objekta je začetek
vel iko večjega projekta v prihodnosti, to je medgeneracijskega
centra v Destrniku. Prvi smo, ki uresničujemo in real iziramo
participativni proračun. Delamo v sodelovanju z upokojenci,

združujem
o sredstva
občine in
društva ter
skupaj
opravl jamo
dela na
objektu.
Občani
imajo lahko
razl ična
mnenja in
predloge,
kar seveda
spoštujem
o.
Sovražnost
z niz
neresnicam
i in
vprašanji ,
na katera
smo
odgovoril i ,
pa tega

I zgradnja objekta za bal inan je v polnem teku

nočejo sl išati, delajo zmedo ter povzročajo slabo voljo pri
upokojencih in tudi pri delavcih občinske uprave. Podtikanje
neresnic razvrednoti vrednost dela in objekta ter škoduje
sodelovanju med nosilci del. Prav zato je treba vse to še enkrat
dodatno pojasniti in še bolj povezati oba izvajalca - občino ter
društvo upokojencev.
Občina Destrnik in Društvo upokojencev Destrnik sta sklenila
pogodbo o sofinanciranju izgradnje večnamenskega športno-
vadbenega centra in v skladu z njo tudi izvajata dela na objektu.
Investitor objekta je Občina Destrnik, sofinancer pa društvo.
Pogodbeni stranki sta soglašal i , da sofinancer prispeva stvarni
vložek, in sicer celotno ostrešje, vhodna ter notranja vrata, okna,
sanitarije in kuhinjo.
Investitor iz lastnih sredstev financira pripravo projekta,
pridobitev gradbenega dovoljenja in preostal i delež gradbenih
ter obrtniških del.
Zanikamo vse govorice svetnikov, da bi Občina Destrnik društvu v
proračunih 201 6 in 201 7 za izgradnjo navedene investicije
nakazovala denarna sredstva na njihov račun.
Vse obveznosti, ki izhajajo iz izgradnje te investicije, je Občina
Destrnik, v skladu s pogodbenimi določil i , iz svojega proračuna
plačala na podlagi prispel ih faktur.
Občina Destrnik je na svojem zemljišču, v skladu z ZGO, naročila
projekt, pridobila gradbeno dovoljenje, sanirala obstoječo
parcelo z navozom materiala, izvedla izkop za temelje objekta,
zgradila temeljno ploščo, izvedla vse komunalne prikl jučke za
navedeni objekt, kupila celotno kritino, slemenjake, žlebove in
obrobe.
Vel iko del so izvajal i delavci iz Režijskega obrata Občine Destrnik,
izvedl i smo prevoze materiala, z delavci pomagal i pri izvedbi
investicije.
V skladu z izvrševanjem proračuna smo vse fakture za navedene
storitve, v skladu z zakonskimi določil i in s tridesetdnevnim
plačilnim rokom, tudi poravnal i . Tako se je plačilo nekaterih faktur
preneslo tudi v leto 201 8.
Res pa je, da nimamo sprejetega proračuna za leto 201 8 in da je
izvrševanje proračuna na začasnem financiranju, kar pa ne
pomeni, da določenih postavk, ne pa vseh, ne bi mogli poravnati.
Občina Destrnik do sedaj ni prejela faktur za naslednjo fazo
izgradnje objekta, ki bi zapadle v plačilo. Za navedeni objekt dela
potekajo, z izvajalci še ni končnega obračuna za izvedbo.
Poudarjamo, da je sprejetje proračuna pogoj, da dela nadal jujemo
in tudi plačamo, društvo upokojencev pa je svoje obveznosti že
poravnalo v denarju, delu in tudi materialu.

Občinska uprava
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29. sejem Natour Alpe-Adria

Od 31 . januarja do 3. februarja je na Gospodarskem razstavišču v
Ljubl jani potekala osrednja turistična sejemska prireditev v
Sloveniji . Na sejmu Natour Alpe-Adria je sodelovalo več kot 200
turističnih ponudnikov iz Slovenije, Bosne in Hercegovine,
Hrvaške, Srbije, Albanije, I tal i je, Avstrije, Madžarske, Češke,
Jordanije ter Nepala. Slovenija se je predstavila z več kot 300
lokalnimi skupnostmi in društvi, med katerimi je bilo tudi
destrniško turistično društvo, ki se je predstavilo v soboto, 3.
februarja. Z novim reklamnim panojem so predstavil i občino in
društvo ter svojo zgodbo "Od lanu do platna."
Sejem ima večdesetletno tradicijo, z aktivnim sodelovanjem pa si
zagotoviš postati bol j povezan, prepoznaven in všečen domačim
ter tujim gostom. Sejma sta se udeležila tudi dr. Miro Cerar in
gospodarski minister Zdravko Počivalšek.
Turistično društvo je ponosno, da je bilo znova del te zgodbe, saj
prav s sodelovanjem na tovrstnih prireditvah naš lepi kraj iz osrčja
Slovenskih goric pribl ižamo tudi kakšnemu tujemu gostu, domači
od bl izu in daleč so pa tako zmeraj dobrodošl i . Destrniški turisti
upajo, da bodo lahko prihodnje leto svojo predstavitev nadgradil i
še s knjigo, ki bo izpopolnila zgodbo "Od lanu do platna."

Tanja Hauptman

Pred nekaj leti smo se v društvu upokojencev odločil i , da bomo v
našo dejavnost vkl jučil i še rekreativne dejavnosti, zato smo
ustanovil i športne sekcije: pohodništvo, kolesarjenje, kegl janje s
kroglo na vrvici in pikado. Začetki so bil spodbudni, zato smo z
delom nadal jeval i . Nekatere dejavnosti pa potrebujejo prostor in
športne naprave. Znašl i smo se pred uganko, kako rešiti težave. Še
največ prostora smo potreboval i za postavitev kegljišča. Kje najti
ustrezen prostor, da bo vsem dostopen. Beseda je dala besedo in
našl i smo skupni jezik, da smo lahko postavil i kegl jišče pri gostišču
"Pri Mici" v Janežovcih. Prišla je zima in spet je nastal problem.
Tudi tega smo ugodno rešil i in postavil i še "zimsko" kegl jišče v
kletnih prostorih župnišča.
Želel i pa smo svoj prostor za vadbo v poletnem in zimskem času.
Stopil i smo do župana g. Vindiša in mu predstavil i svoje žel je ter
vol jo, da smo pripravl jeni postaviti športni objekt za potrebe
kegljanja, pikada in drugih dejavnosti. Treba je bilo še počakati na
vso gradbeno dokumentacijo in jeseni smo že pričel i z delom.
Potreboval i smo ogromno lesa, ki smo ga naročil i pri domačinu g.
Andreju Irglu iz Janežovskega Vrha. Nekaj dreves smo dobil i od
domačinov, ki so člani društva, nekaj tudi od nečlanov. Drevesa so
daroval i : Franček Lenart - 2, Franc Cizerl - 3, Alojz in Darinka Pšajd -
2, Nežka Caf - 1 , I rena Zorko - 2, Marica Murko - 1 , Mil ica Mahorič -
1 , Maks Kranjec - 3, Marija Fras - 1 , Angela Petek - 2, Stanko Tirš - 2,
Marija Arnuš-Burina - 2 in Franc Pučko - 1 . Vsem se iskreno
zahval jujemo. Drevesa je bilo treba posekati in jih pripel jati . Za
prevoze s traktorji in z vozovi so poskrbel i : Milan Simonič, Anton
Sever, Srečko Podhostnik in Štefan Arnuš, za prevoze s kombijem
pa Branko ter Aleš Goričan.
Ciri l Koser je zbral delovno ekipo in pričel i smo gradnjo. Zgradba
ima leseno konstrukcijo in kar nekaj članov društva se je izkazalo
za prave mojstre lesarstva.
Kmalu je lesena konstrukcija stala, treba jo je bilo še pokriti . Več
kot 35 občanov je pomagalo pri podajanju opeke in streha je bila
hitro pokrita. Vsem hvala za pomoč.
Lotil i smo se sten in izolacije. Spet so se nekateri izkazal i za prave
delavce, med njimi so bile tudi ženske. Člani in nečlani društva so
vložil i ogromno delovnih ur: Ciri l Koser - 1 69, Branko Goričan -
1 34, Ivan Vindiš - 1 04, Ivan Pšajd - 98, Srečko Zorko - 83, Milan
Simonič - 71 , Miro Vindiš - 69, Alojz Pšajd - 57, Franc Markež - 57,
Peter Markež - 1 9. Nekaj manj delovnih pa so opravil i še: Franc
Sever, Srečko Podhostnik, Branko Simonič, Franc Zagoršek, Franc
Kukovec, Franc Hameršak, Vlado Vindiš, Franc Murko, Marjan
Oman, Franc Kelc, Andrej I rgl in Andrej Goričan. Morda kdo ni
zapisan in naj mi ne zameri. Vsem najlepša hvala. Za notranje in
zunanje pleskanje so delavci sl ikopleskarstva g. Goričana porabil i

Upokojenci zgrad i l i keg l j i šče

1 52 ur. Za vso "armado" delavcev, včasih je bilo na gradbišču več
kot 1 0 l judi, je bilo treba zagotoviti tudi mal ice. Skupaj so stopile
ženske in se dogovorile, da bodo poskrbele za to, in to
brezplačno. Niso samo kuhale, bile so prisotne tudi pri drugem
delu in so opravile vel iko ur dela: Nežka Caf - 47, Marija Murko -
41 , Darinka Pšajd - 38, I rena Zorko - 25, Anica Zorko - 1 6, Jožica
Horvat - 8, Danica Koser - 8, Lizika Bac - 8, Milena Markež - 4,
Angela Petek - 4, Majda Simonič - 4, Alenka Gregorec - 4, Marica
Oman - 4.
Marsikateri član pa je poskrbel za to, da grla niso ostala suha.
Položene so električna in vodovodna napeljava ter kanal izacija, po
cel i dvorani tudi estrih in ploščice. Za nekatera dela smo moral i
pridobiti podjetnike, ki pa so vsa dela opravil i po "sindikalni" ceni.
Vsem lepa hvala. Vsa dela še niso končana in upamo, da jih bomo
dokončal i do slovesne predaje v maju. V juniju pa predvidevamo
že prva tekmovanja v kegl janju.

DU Destrnik
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Vaščani vasi Janežovci smo se odzval i vabilu Turističnega društva
Destrnik in z združenimi močmi pripravil i bal po naše, in sicer v
soboto, 3. februarja 201 8, v Volkmerjevem domu kulture na
Destrniku, kar sovpada z že tradicionalnim dogajanjem pred
slovenskim kulturnim praznikom.

In kaj so Janežovci? Kl jub svoji majhnosti je bila vas v zgodovini
omenjena večkrat. Danes šteje manj kot 1 00 duš. Posel jena pa je
bila že v antičnem obdobju, o čemer pričajo grobišča in gomile.
Prve omembe segajo v leto 1 286 - pod imenoma Johannsdorf in
Janschendorf. Kužno znamenje v Janežovcih nas opominja, da je
kuga pobirala davek tudi na tem območju. Čas prve in druge
svetovne vojne ni prizanesel prebivalcem. V Janežovcih smo
ponosni na našega vaščana dr. Jožeta Potrča, ki je leta 1 930 v vasi
odprl zasebno ordinacijo. V gospodarskem smislu so bil i Janežovci
pomembni zaradi opekarne in gl inokopa. Delovala sta že v stari
Jugoslaviji . Obrat opekarne Janežovci je deloval do leta 1 981 .
Visoki dimnik, ki je ostal, nas opominja, da se je pred pečmi z žul ji
na rokah potilo mnogo naših občanov. Le kaj bi nam povedal, če
bi znal govoriti?

V zgodbi o živl jenju naših prednikov smo poskušal i odstreti
tančico preteklosti. V vasi so ob potoku Rogoznica pred sto leti
mlel i kar trije mlini. Zgodba se je dotaknila dneva v mlinu, saj se je
prav v tem dnevu vel iko dogajalo. Predstavil i smo igro otrok iz
tistega obdobja, delo potujočih mojstrov obrti, ki so v zimskem
času s svojimi storitvami prihajal i na dom, druženje fantov in
deklet, večgeneracijsko živl jenje pod eno streho, medsosedske
odnose … Gospod Marko Pukšič je poskrbel, da smo oblekl i
primerna oblačila, za kar se mu iskreno zahval jujemo. Hvala tudi
Gledal išču Ptuj za kul ise, s katerimi smo uredil i scensko podobo.
Priprave za bal so se začele že decembra. Potrdilo se je reklo, da
eden zmore vel iko, vsi pa zmoremo vse. Z dobro voljo, s
potrpl jenjem, prilagajanjem, pregovarjanjem in spodbujanjem
nam je uspelo pripraviti zgodbo ter poiskati vaščane, ki so se

ZAHVALA

Vaščani Janežovcev se zahval jujemo vsem ljudem dobre volje
za pomoč pri izvedbi 1 2. bala na Destrniku. Hvala tudi Občini
Destrnik.
Iskrena hvala družinam in posameznikom za finančna ter
materialna sredstva:
- Pizzerij i pri Mici, Si lvo Kokol, s. p.
- Toči, Miran Jaušovec, s. p.
- Kamnoseštvu Arnuš, Jožef Arnuš, s. p.
- Vulkanizerstvu Voyage, Robert Markež, s. p.
- Gradbeni mehanizacij i , Sebastijan Klemenčič, s. p.
- Avtoprevozništvu, Franc Pučko, s. p.
- Mesarstvu Turnšek, Tomaž Potočnik, s. p.
- dr. Valerij i Šaško
- Nežki Caf
- Marici I rgl
- Francu Kuriju
- kmetiji Murko
- Tuš Marketu Destrnik
- Centru Jager Ptuj
- družini Kuri
- družini Karo
- Srečku Arnušu
- Jožetu in Pavl i Horvat
- družini Bojana Murka iz Janežovcev
- Marjani Čuš
- G. P. Projekting ING.
- Ivici Smrke
- pevkam iz družine Matjašič
- Sl ikopleskarstvo Goričan Branko S. p.
- Aleš Vilčnik

1 2 . kmečki bal po janežovsko

prelevil i v igralce. Od sredine januarja smo se ob večerih družil i na
eni izmed janežovskih domačij. Odgovorno smo sprejel i zaupane
naloge, se vživel i v vloge in zavzeto vadil i . Po začetnem
zadržanem srečanju smo kaj hitro izstopil i iz svoje distančne
kapsule. Med seboj smo sproščeno kramljal i , se šal i l i in smejal i na
račun naših novih vlog. Z nekaterimi vaščani smo se šele spoznal i ,
čeprav že nekaj časa živijo med nami. Izgovori so že pripravl jeni,
da nimamo časa in da so drugi krivi, ker se nič ne zgodi na
področju družabnega živl jenja. Krivca iščimo vedno pri sebi. Ni
treba vel iko, da je zadovoljstvo po dobro izpel jani skupni akciji
neizmerl j ivo. No, pa še kdaj, ob kakšni drugi priložnosti. Ne
zavrzimo spoznanja, da je živl jenje dosti prijetnejše, če se kdaj
srečamo in pokramljamo.

Marija Arnuš
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V soboto, 1 7. februarja 201 8, so člani društva izvedl i redni občni
zbor, na katerem so pregledal i delo v letu 201 7. Večer so z lepo
pesmijo pričele l judske pevke Urbančanke.

Delo društva je v svojem poročilu predstavil predsednik Ivan
Hauptman, ki se je hkrati zahval i l članom za trud, ki ga med letom
vlagajo v uspešno delovanje in tako poskrbijo, da je v našem
kraju veselo.

Prisluhnil i smo planu dela za 201 8, hkrati pa nas je predsednik
spomnil na pretekle dogodke. V letu 201 7 so izvedl i druge
društvene kol ine na stari način. Zahval i l i so se družini Mohorič-
Vajngerl iz Levanjcev za podarjenega prašiča. Udeležil i so se
sejma Turizem in prosti čas v Ljubl jani, vaščani Desencev in
Gomilcev so pripravil i 1 1 . bal, ki je bil odl ično izpel jan ter obiskan.
Opravil i so rez potomke pri viničarij i . Aprila so sodeloval i v čisti lni
akciji in skupaj s krajani očisti l i našo občino. Maja so rekreativno
kolesaril i po naši in dveh sosednjih občinah, junija pa so se
sprehodil i po starih pešpoteh. V avgustu so izvedl i svojo
najodmevnejšo prireditev, 36. Kmečki praznik, na katerem so
potekale 6. kmečke igre, postavil i so klopotec, izpel jal i
tradicionalno povorko kmečkih običajev in se pozno v noč vesel i l i
z ansamblom Štajerci, Isaacom Palmo ter s Poskočnimi muzikanti.
V septembru so se podal i na strokovno ekskurzijo na Dolenjsko,
prav tako pa so na domačih brajdah in potomki najstarejše trte
potrgal i grozdje. Prispeval i so denar za osnovno šolo in društvo
upokojencev. Projekt Od lanu do platna so izvajal i skozi vse leto,

Tanja Hauptman

37. občn i zbor Turističnega društva Destrn ik

za kar so hvaležni kmetiji Sever na Drstel j i . Uspešni so bil i na
razpisu LAS, sledila bo izdaja knjige. Predsednik je posebej
pohval i l članice, ki sicer pečejo odl ične gibanice, lansko leto pa so
na občinskem prazniku pekle krapce.

Pozdrav zbranim in spodbudne besede društvu so razen župana
Občine Destrnik Vladimirja Vindiša izrekl i tudi povabljeni gostje.
Podel i l i so priznanja za aktivno delo v društvu in sprejel i pet novih
članov. Zlata priznanja
Štajerske turistične zveze so
iz rok podpredsednika Zlatka
Jesenika letos prejel i Pavla
Horvat, Jože Horvat in Ivan
Hauptman. Dobitnikom
priznanj iskrene čestitke.

Uradnemu delu je sledilo
druženje ob hrani in pijači, za
katero so tradicionalno
poskrbele članice društva,
letos so se med drugim
okrepčal i z bujto repo in s
klobasami, ki so jih naredil i
na svojih društvenih kol inah.
Za še boljše vzdušje je z
dobro glasbo poskrbel Sašo
Simonič.
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V lanskem septembru
smo začel i z
izvajanjem programa
"Skupaj proti
demenci". Program je
oblikovan na podlagi
javnega razpisa
Ministrstva za zdravje
in bo trajal za
razpisano obdobje
dveh let, do novembra
201 8. Je trajnostno

naravnan k izboljšanju nabora storitev in kompetenc delavcev v
verigi oskrbe za osebe z demenco v razl ičnih okoljih, k osveščanju
ter izobraževanju oseb z demenco, njihovih svojcev, skrbnikov in
prostovoljcev ter drugih deležnikov in k zmanjšanju regionalnih
razl ik.
Program povezuje razl ične izvajalce storitev v regiji - Dom
upokojencev Ptuj (DUP), ki je nosilec programa, in sedem
partnerjev: Zdravstveni dom Ptuj, Pokrajinsko zvezo društev
upokojencev Spodnje Podravje (PZDU), Spominčico - Alzheimer
Slovenija, Slovensko združenje za pomoč pri demenci, Center za
socialno delo Ptuj (CSD), Inštitut za socialno psihiatrijo in
psihotravmatologijo (ISPP), Splošno bolnišnico dr. Jožeta Potrča
Ptuj in Društvo Optimisti Ptuj.

V okviru
programa bodo
potekala
izobraževanja,
delavnice in
usposabljanja
strokovnih
delavcev ter
sodelavcev v
verigi
zdravstvene
oskrbe za osebe
z demenco pri
izvajalcih
zdravstvenih,
socialnovarstven
ih in drugih
storitev za
starejše, z
namenom
oblikovanja
demenci

prijaznega lokalnega okolja. Osveščal i bomo o demenci, jo skušal i
dodobra spoznati in se naučiti z njo tudi živeti.
Izobraževanja in delavnice bomo organiziral i v 1 9 občinah
spodnjega Podravja, kjer biva 86.722 prebivalcev. Od tega je po
podatkih PZDU Spodnje Podravje 1 1 .200 starejših od 69 let. Na
svetu je več kot 49 mil i jonov bolnikov z demenco, v Evropi več kot
9 mil i jonov, v Sloveniji pa več kot 32 tisoč. Registra obolel ih al i
točno zbranih podatkov še nimamo.
Osebe z demenco so posebej ranl jiva skupina, ki se zaradi
demografskih sprememb in staranja prebivalstva hitro povečuje.
Predvideva se, da se bo do leta 2050 število oseb, obolel ih z
demenco, potroji lo. Osredotočal i se bomo na posameznika in
njegove potrebe, kar zahteva usklajeno in odzivno delovanje
vpletenih ter multidiscipl inarni pristop k obravnavi. Poseben
poudarek bomo namenil i pridobivanju in usposabljanju
prostovoljcev, ki bodo na podlagi družabništva na razpolago

osebam z demenco ter njihovim svojcem, kadar bodo izrazil i
potrebo po tovrstni obl iki pomoči. Obravnavo oseb z demenco in
njihovih svojcev bomo na podlagi programa dvignil i na višjo
raven.
Program "Skupaj proti
demenci" je
namenjen vsem
prebivalcem spodnje
Podravske regije, s
cil jem medsebojnega
povezovanja razl ičnih
akterjev, z namenom
boriti se z demenco in
proti njej.
Skupaj bomo stopil i
na pot vzpostavitve
kakovostnejšega
živl jenja za osebe z
demenco, tistih, ki
zanje skrbijo v
domačem okolju in
institucijah, ter vseh
l judi, ki si žel i jo vedeti
več o zahrbtni
bolezni.
Vsi partnerji v projektu že izvajamo razl ične aktivnosti,
izobraževanja, delavnice in usposabljanja.
Vsak slušatel j na dogodku prejme brezplačno in v trajno last
priročnik ter zloženko o programu in bolezni.
Informacije o planiranih dogodkih najdete na spodnji povezavi in
preko obvestil razl ičnih društev, partnerjev organizatorjev
izobraževanja, delavnice oz. usposabljanja.

sp l e tn a s t ran :
www.skupa j pro t i d emen c i . s i ,

e - n a s l ov: i n fo@skupa j pro t i d emen c i . s i
SVETOVALN I TELEFON - 041 726 424

Jelka Sužnik, univ. dipl. soc. del.

KAKŠN I SO PRVI ZNAKI DEMENCE

in so tako pogosti, da motijo posameznikovo vsakdanje živl jenje:
1 . postopna izguba spomina
2. težave pri govoru (iskanje pravih besed)
3. osebnostne in vedenjske spremembe
4. upad intelektualnih funkcij, nezmožnost presoje in organizacije
5. težave pri vsakodnevnih opravil ih
6. iskanje, izgubljanje in prestavl janje stvari
7. težave pri časovni in krajevni orientacij i
8. neskončno ponavl janje enih in istih vprašanj
9. spremembe čustvovanja in razpoloženja
1 0. zapiranje vase in izogibanje družbi

KAKO ZMAN J ŠATI TVEGAN J E -preven t i va

Genski zapis je dejavnik, na katerega ne moremo vplivati, lahko
pa izberemo zdrav način živl jenja, s katerim vplivamo na zdravje
telesa in možganov: redna vadba - fizična aktivnost, zdrava
prehrana, umska aktivnost, kakovostno spanje in aktivno
družabno živl jenje.

Program "SKUPAJ PROTI DEMENCI "
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Spoštovane
občanke in občan i !

V Društvu kmetic Destrnik bomo v letošnjem letu izvedle
naslednje aktivnosti:
- izdelovanje okraskov za torte,
- peka pletenic,
- priprava zl ivanke in peka buhtel jnov,
- vel ikonočne delavnice,
- delavnice nabiranja zdravilnih zel išč,
- adventne delavnice.

Članice Društva kmetic Destrnik bodo o datumih izvajanja
delavnic obveščene. Ker pravijo, da dober glas seže v deveto vas,
verjamemo, da bodo te informacije prišle tudi do vas.
Vesele bomo vaše udeležbe.

I rena Gajšek

Občni zbor
Društva kmetic Destrn ik

V petek, 1 6. februarja, smo imele članice Društva kmetic Destrnik
redni občni zbor v Volkmerjevem domu. Medse smo povabile
šestnajst podpornih članov in šest novih članic, tako da se bomo
odslej družil i v še večjem številu. Vsako leto za jubilejne obletnice
članstva z manjšo pozornostjo obdarimo članice. Tako je letos
priznanje za 1 0 let članstva prejela Jožica Kukovec. V vel iko vesel je
nam je bilo, da so se vabilu odzval i tudi predstavniki drugih
društev, gospod župnik in gospod župan. Iskrena hvala pa gre
pevkam Urbančankam in muzikantom, ki so nam s pesmijo ter z
glasbo popestri l i občni zbor.

I rena Gajšek

I zguba samostojnosti, nadzora in zasebnosti je za vsakega izmed
nas neprijetna in jo doživl jamo kot ponižujočo in ogrožajočo.
V okviru programa deluje svetovalni telefon - na št. 041 726 424,
za občane in svojce oseb z demenco od ponedeljka do petka
dopoldan od 9.00 do 1 1 .00 in popoldan od 1 4.00 do 1 6.00.
Pri človeku z demenco mnogi pretekl i dogodki znova postanejo
aktualni. Obolel i živijo v nekem drugem, svojem času. Naša naloga
je, da jih spremljamo na njihovih izletih v preteklost, j ih
razumemo in ne spreminjamo, temveč sprejemamo, da so ti stari
l judje doživl jal i povsem druge čase. Prihodnje generacije tako
vel ikega skoka ne bodo doživele več, je v svoji knjigi Zid molka,
zapisala Astrid van Hulsen. Knjigo toplo priporočam v branje
vsem, ki jih tematika zanima.

V okviru programa smo v prvi fazi, lani jeseni, obl ikoval i tudi
priročnik, ki bo v pomoč vsem, ki se soočamo s to kruto boleznijo
tako na delu al i doma z obolel im. Prejme ga lahko vsak, ki ga
potrebuje al i žel i na vsaki od planiranih aktivnosti programa.
Osebe z demenco so pogosto stigmatizirane, lahko pa trdimo, da
so to najprej naši sorodniki, prijatel j i , sosedi in člani družbe, šele
nato pa osebe z boleznijo.
Sami pogosto rečejo: "Dovol ite mi, da delam kar še zmorem! Ne
opravl jajte dela namesto mene, naj sodelujem v tistem, kar še
gre. Spodbujajte me. Pomagajte mi le tam, kjer je zares potrebno.
Pomembno je, da so l judje okol i tebe PRIJAZNI. Potem je vse
mogoče."

Peka pustn ih krofov

Še nismo dobro pospravile drobtinic novoletnih praznikov, že smo
se članice Društva kmetic Destrnik družile v kuhinji Volkmerjevega
doma. Na enem od sestankov smo se namreč dogovorile, da si
bomo leto 201 8 zapomnile po peki in kuhi izpod naših rok. Tako
smo v ponedeljek, 1 5. januarja, pod mentorstvom članice Alenke
Gregorec pekle pustne krofe. S seboj je prinesla vse potrebne
sestavine za peko. Med vzhajanjem krofov smo "kafetkale" in si
izmenjale recepte ter dajale predloge, kaj dobrega bi še lahko
pripravile. Ko so bil i pustni krofi pečeni, smo jih z vesel jem
pojedle.

Pustna povorka

Na pustni torek smo v naši občini imel i povorko, ki jo je vodil princ
Plemeniti Janez Maksimil i jan Gregorič - Aleš Goričan. Člani
turističnega društva in društva kmetic smo se je skupaj udeležil i .
Ko smo sodelujoči strnil i svoje občutke, smo bil i enotnega
mnenja, da smo pustni čas zakl jučil i s prijetnim druženjem.

I rena Gajšek
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Na podlagi 8. člena Odloka o priznanjih Občine Destrnik (Uradni
vestnik Občine Destrnik, št. 4/201 0) in Odloka o spremembah in
dopolnitvah Odloka o priznanjih Občine Destrnik (Uradno glasilo
slovenskih občin, št. 9/201 8) Komisija za odl ikovanja in priznanja
Občine Destrnik objavl ja

RAZPIS
za zb i ra n j e pred l ogov za pr i zn an j a

Obč i n e Des t rn i k za l e to 201 8

1 .
Priznanja Občine Destrnik so:
1 . naziv častni občan Občine Destrnik,
2. plaketa Občine Destrnik,
3. priznanje Občine Destrnik:
- zlato priznanje Občine Destrnik,
- srebrno priznanje Občine Destrnik,
- bronasto priznanje Občine Destrnik.

2.
Pogoji za dodel itev priznanja:
Naziv častni občan prejme posameznik za izjemen prispevek na
področju gospodarstva, znanosti, umetnosti, kulture, šolstva,
športa, humanitarnih al i drugih dejavnosti, ki imajo trajen pomen
za razvoj in ugled občine doma ter v tujini. Častni občan prejme
ob podel itvi posebno listino o podel itvi naziva.
Plaketo Občine Destrnik lahko prejme posameznik, podjetje,
zavod, organizacija, društvo in skupina, združenje ter druga
pravna oseba za izjemen prispevek na področju gospodarstva,
šolstva, znanosti, umetnosti, kulture, športa, humanitarnih al i
drugih dejavnosti, ki imajo trajen pomen za razvoj in ugled
občine doma ter v tujini.
Zlato priznanje Občine Destrnik podel i Občinski svet Občine
Destrnik za izredno živl jenjsko delo in dolgoletne vrhunske
uspehe ter dosežke na področju gospodarstva, kmetijstva,
šolstva, znanosti, umetnosti, kulture, športa, humanitarnih ter
drugih dejavnosti, ki so pomembne za razvoj in ugled Občine
Destrnik ter praviloma pomenijo zakl juček kariere pri
posamezniku al i zrelo fazo razvoja izredno uspešne skupine.

Srebrno priznanje Občine Destrnik podel i Občinski svet Občine
Destrnik za vrsto odmevnih dosežkov v dal jšem časovnem
obdobju na področju gospodarstva, kmetijstva, šolstva, znanosti,
umetnosti, kulture, športa, humanitarnih in drugih dejavnosti, ki
so pomembne za razvoj in ugled Občine Destrnik ter praviloma
pomenijo izjemno uspešnost posameznika na polovici delovne
kariere al i izjemno uspešnost skupine v fazi njene potrjene rasti.

Bronasto priznanje Občine Destrnik podel i Občinski svet Občine
Destrnik za nadpovprečne začetne al i večkratne uspehe v
kratkem časovnem obdobju in kot spodbudo za nadal jnje
ustvarjalno delo na področju gospodarstva, kmetijstva, šolstva,
znanosti, umetnosti, kulture, športa ter humanitarnih in drugih
dejavnostih.

3.
Postopek podeljevanja:

Pobude oziroma predloge za podel itev priznanj lahko podajo
posamezniki, družbe, zavodi, pol itične in druge organizacije,
skupnosti, društva ter organi lokalnih skupnosti.
Predlog mora biti predložen v pisni obl iki in mora vsebovati:
- splošne podatke o predlagatel ju,

- predstavitvene podatke o kandidatu,
- vrsto priznanja, za katerega je kandidat predlagan,
- utemeljitev pobude s podrobnejšim opisom uspeha al i
dosežkov, zaradi katerih je predlagana podel itev,
- datum pobude.

4.
Komisija za odl ikovanja in priznanja bo predloge zbirala do
četrtka, 5. 4. 201 8. Predloge oddajte osebno al i pošl j ite na naslov:
Občina Destrnik, Janežovski Vrh 42, 2253 Destrnik. Predloge lahko
pošl jete na elektronski naslov: obcina.destrnik@destrnik.si .

5.
Komisija bo zbrane predloge proučila, Občinski svet Občine
Destrnik pa bo sprejel sklep o podel itvi priznanj, ki bodo
podeljena na občinskem prazniku v letu 201 8.

Datum: 2. 3. 201 8
Št. zadeve: 01 1 -3/201 8

Komisija za odl ikovanja in priznanja Občine Destrnik

Na podlagi 35. člena Zakona o lokalnih vol itvah (Uradni l ist RS, št.
94/07 - uradno prečiščeno besedilo, 45/08, 83/1 2 in 68/1 7) ter 59.
člena Poslovnika Občinskega sveta Občine Destrnik (Uradni
vestnik Občine Destrnik, št. 1 0/1 0 - uradno prečiščeno besedilo in
1 4/1 4) objavl ja Komisija za mandatna vprašanja, vol itve in
imenovanja naslednji

JAVNI POZIV
za pred l a g an j e kand i d a tov za

pred sedn i ka i n č l a n e vo l i l n e kom i s i j e
Obč i n e Des t rn i k

Zakon o lokalnih vol itvah (Uradni l ist RS, št. 94/07 - uradno
prečiščeno besedilo, 45/08, 83/1 2 in 68/1 7; v nadal jevanju ZLV) v
33. členu določa, da vol itve v občinske svete vodijo ter izvajajo
občinske vol i lne komisije. Nadal je ZLV v 35. členu določa, da
občinsko vol i lno komisijo sestavl jajo predsednik in trije člani ter
njihovi namestniki. Predsednik vol i lne komisije in njegov
namestnik se imenujeta izmed sodnikov al i izmed drugih
diplomiranih pravnikov. Ostal i člani vol i lne komisije in njihovi
namestniki se imenujejo na predloge političnih strank, drugih
organizacij občanov v občini ter občanov. Občinsko vol i lno
komisijo občinski svet imenuje za štiri leta. Člani občinske vol i lne
komisije ne morejo hkrati kandidirati na vol itvah, ki j ih vodijo, in
ne morejo biti hkrati člani občinske vol i lne komisije ter vol i lnega
odbora.

V skladu z 38. členom ZLV občinsko vol i lno komisijo v občini
imenuje občinski svet, in sicer za štiri leta. Ker se aktualni občinski
vol i lni komisij i konec aprila 201 8 izteče mandat, Komisija za
mandatna vprašanja, vol itve in imenovanja poziva vse pol itične
stranke, druge organizacije občanov v občini ter občane, da do 1 3.
4. 201 8 posredujete predloge kandidatov za predsednika in člane
vol i lne komisije ter njihove namestnike.

Predloge pošl jite na naslov: Občina Destrnik, Komisija za
mandatna vprašanja, vol itve in imenovanja, Janežovski Vrh 42,
2253 Destrnik, s pripisom "Predlogi - OVK".

V predlogu mora predlagatel j posredovati naslednje podatke o
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kandidatih:
- ime in priimek,
- rojstne podatke,
- podatke o stalnem prebival išču,
- podatke o izobrazbi in zaposl itvi,
- telefonsko številko ter elektronski naslov,
- soglasje kandidata k predlogu kandidature.

Komisija za mandatna vprašanja, vol itve in imenovanja bo

pripravila predlog za imenovanje občinske vol i lne komisije ter ga
predložila v potrditev Občinskemu svetu Občine Destrnik.

Številka: 01 1 -2/201 8-2
Datum: 2. 3. 201 8

Urša ZVER, l .r.,
predsednica Komisije za mandatna vprašanja, vol itve in imenovanja

V januarju in februarju sta potekala občna zbora obeh
prostovoljnih gasilskih društev v naši občini, na katerih so opravil i
anal izo dela v preteklem letu in zastavil i načrte za naslednje. V
obeh društvih so podel i l i tudi nove mandate, kar je prineslo nekaj
sprememb pri vodstvenih funkcijah.
V okviru delovanja društev je potekalo vel iko dogodkov, s
katerimi so popestri l i dogajanje v občini. Postavitev presmeca
pred farno cerkvijo, udeležba na Florjanovi maši, prodaja
koledarjev, sodelovanje na Pol i maratonu, strokovne ekskurzije in
udeležba gasilcev na razl ičnih prireditvah ter tekmovanjih so zdaj
že tradicionalni dogodki, vpisani v vsakoletna društvena
koledarja. Pohvalno je, da se na spisek tovrstnih dogodkov vpisuje
tudi mladinski gasilski tabor v Desencih, ki je lani potekal tretjič in
so se ga udeležil i otroci iz obeh gasilskih društev. Tovrstno
sodelovanje z najmlajšimi je gotovo eden od ključnih elementov
preventivnega dela, saj je prav to eden izmed temeljev požarne
varnosti. Tabor vse bolj postaja tudi priložnost za druženje in
povezovanje gasilske mladine ter tudi gasilcev vseh generacij iz
obeh društev. V PGD Destrnik so izpel jal i tudi tradicionalno
srečanje prijatel jskih društev, ki je potekalo v prostorih gasilskega
doma, novembra pa so organiziral i predstavo Tadeja Toša, ki je
bila deležna vel ikega zanimanja občanov. Ob 25. obletnici
državnosti so v PGD Desenci junija pripravil i zdaj že tradicionalno
srečanje pod l ipo. Praznik naše domovine so obeležil i s kulturnim
programom, v katerem so sodeloval i mladi, z druženjem in s
pogostitvijo. Na povabilo pobratenega društva DVD Petrijanec so
se udeležil i tudi vsehrvaškega srečanja gasilcev v Mariji Bistrici. Vsi
dogodki so vkl jučeni v plan dela za tekoče koledarsko leto, ki med
drugim zajema sodelovanje z zvezo, občino, s šolo in seveda z
drugimi društvi.
Še posebej aktivni sta bil i društvi v mesecu požarne varnosti. Med
drugim so izvedl i pregled hidrantnega omrežja in orodišč ter
operativni vaji v Jiršovcih in Ločkem Vrhu. V Destrniku so
organiziral i tudi dan odprtih vrat, kjer so obiskovalcem prikazal i
svoje delo. V okviru operativnega plana sta društvi izpostavil i skrb

za intervencijsko pripravl jenost, redno usposabljanje in urjenje
gasilcev ter skrb za brezhibnost zaščitne in reševalne opreme. Vsi
si prizadevajo tudi za izbol jšanje tehnične opremljenosti svojih
gasilskih enot. V Desencih so že bl izu prevzema novega gasilskega
vozila, ki naj bi ga dobil i v naslednjem koledarskem letu, ko bo
društvo obeležilo častitl j ivih 90 let svojega delovanja. Novo
gasilsko vozilo s cisterno pa si žel i jo tudi v Destrniku, kjer so na
občino že oddal i plan nabave. V Destrniku načrtujejo še prenovo
predprostora, sanitarij in stopnišč, ki vodijo v dvorano gasilskega
doma.
Na občnih zborih so opravil i tudi vol itve za vodilne funkcije v
društvu. V PGD Destrnik je mesto predsednika zasedel Danijel
Murko, povel jnik je David Fras, ki je do sedaj opravl jal funkcijo
predsednika društva, tajnica je postala Anja Irgl. V Desencih s
predsedniškim mandatom nadal juje Majda Kunčnik, vlogo
poveljnika pa bo še naprej opravl jal Andrej Habjanič, tajniška
opravila pa Marinka Horvat.

Tadej Urbanija

Občna zbora PGD Destrn ik in PGD Desenci

Foto u tri nek

Srečan je gasi l skih veteranov
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V nič kaj prijetnem, a lepem zimskem dnevu smo upokojenci
pripravil i že 31 . redni občni zbor društva. Zaradi številčnosti smo si
moral i prostor poiskati v telovadnici osnovne šole Destrnik, ki pa
za take prireditve res ni najbol j primerna. Bilo je tudi precej
hladno, starejše pa zelo rado zebe. Zima je vpl ivala tudi na obisk,
saj niso prišl i vsi, ki so se prijavil i . Občni zbor so z nastopom pričel i
učenci šole, ki so s svojim programom razvesel i l i prisotne. Izvol i l i
smo organe zbora in pričel i s poročil i . Poročilo o delu društva je
predstavil predsednik g. Branko Goričan.

Za člane društva je bilo to leto zelo pestro in včasih tudi naporno.
V začetku leta smo se odzval i povabilom društev, ki so nas vabila
na občne zbore. Marca smo organiziral i druženje ob materinskem
dnevu na Hrvaškem. Tja pač odhajamo zaradi cenovne ugodnosti.
In že je bil pripravl jen prvi izlet. Izlet na Goli Otok je bil pravo
doživetje in kratka vrnitev v našo zgodovino. Tudi drugi izlet nas je
popeljal na morje. Na naše morje. Ogledal i smo si Izolo in Portorož
ter se brezskrbno kopal i v toplem morju. Udeleženci so bil i
navdušeni.

Skozi leto so se naši športniki udeleževal i tekmovanj v pikadu in
kegl janju. Ženska in moška ekipa v kegljanju sta tekmoval i v Ligi
Petovia. Društvo je pod pokrovitel jstvom Pokrajinske zveze
društev upokojencev Spodnje Podravje v okviru občinskega
praznika naše občine organiziralo regijsko tekmovanje v pikadu.
Še bolj množično srečanje pa smo pripravil i za društva
upokojencev, ki so združena v PZDU Spodnje Podravje. Gostil i
smo več kot tisoč upokojencev, ki so v času Kmečkega praznika
Turističnega društva Destrnik obiskal i naš kraj. Na povabilo
našega pobratenega društva upokojencev iz Andraža nad Polzelo
smo se udeležil i prijetnega in napornega pohoda na Golte. Kot
pravi Štajerci smo skupaj z upokojenci iz Andraža pripravil i veselo
martinovanje. Bilo je zanimivo in veselo. Ob koncu leta smo s
skromnim darilom obiskal i še člane, starejše od 80 let. Naše
preminule člane smo na zadnji poti pospremil i z društvenim
praporom.

Proti koncu leta pa se je začela uresničevati naša vel ika žel ja po
prostoru za kegl janje in pikado v letnem ter zimskem času. Skupaj
z občino smo pod vrtcem začel i postavl jati športni objekt.
Vloženega je bilo ogromno dela, saj so ga večinoma opravil i
upokojenci sami. Podrobnosti o delu bomo objavil i ob predaji
objekta, ki bo maja ob občinskem prazniku. Predsednik se je
zahval i l vsem članom upravnega odbora za dobro opravl jeno

delo, prostovoljcem v projektu Starejši za starejše, nekaterim
posameznikom za delo al i kakšno drugo pomoč, PZDU Spodnje
Podravje za zaupanje pri organizacij i tekmovanja v pikadu in
srečanja društev upokojencev Spodnjega Podravja, gostišču "Pri
Mici" za prostor za kegl janje, g. Škofiču za prostor in posojanje
kombija, turističnem društvu za sodelovanje pri srečanju,
pobratenemu društvu Andraž, DU Duplek in DU Voličina za vabilo
na prijatel jsko tekmovanje.

Predsednik je predstavil tudi zelo ambiciozen delovni program za
leto 201 8. Vse upokojence, ki še niso člani našega društva, pa je
pozval, naj se nam pridružijo. Tajnik je v poročilu navedel, da se
nam je v letu 201 8 pridružilo 28 novih članov.

Na občni zbor so bila vabl jena vsa domača društva v kraju in DU
Andraž, Rogoznica, Grajena, Budina-Brstje, Sv. Andraž-Vitomarci,
Trnovska vas, Duplek in Vol ičina.

Podel jena so bila tudi priznanja PZDU Spodnje Podravje, ki so jih
prejel i : Ivan Vindiš, Janez Simonič, Milan Simonič, Ciri l Koser, Alojz
in Marija-Darinka Pšajd, Alojzija Perkovič, Nežka Caf, Marija Murko
ter Občina Destrnik.

Občni zbor smo zakl jučil i z dobro malico in pijačo. Pogumni so
tudi zaplesal i .

Društvo upokojencev Destrnik
fm

31 . redn i občn i zbor
Društva upokojencev Destrn ik
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Na tekmah v smučarskih
skokih

Smučarska sekcija Športnega društva Destrnik je bila v februarju
zelo aktivna. Redno smo se družil i na naši skakalnici v Jiršovcih, na
kateri smo izpel jal i tekmo v smučarskih skokih. Udeležil i smo se
tudi več tekem v smučarskih skokih, ki so jih organizirala druga
društva. Na tekmi v Vuzmetincih, ki jo organizira ŠD Mladost
Miklavž pri Ormožu, sta društvo zastopala Darko Domjan in Peter
Došler. Tekme na Polenšaku sta se udeležila Dalen Dabič in Darko
Domjan. Na tekmo v Juršince smo se odpravil i v največjem
številu. Med tridesetimi tekmovalci j ih je bilo šest iz Športnega
društva Destrnik. Tekme so se udeležil i Roman Polanec, Peter
Došler, Darko Domjan, Dalen Dabič, Denis Polanec in Jernej
Polanec. Za največji uspeh sta poskrbela Denis in Jernej Polanec,
ki sta v kategorij i mladincev zasedla prvo in drugo mesto. Peter
Došler je v kategorij i veteranov dosegel odl ično tretje mesto.
Vsem tekmovalcem iskrene čestitke za dosežene rezultate in
pogum. Da so tekmovalci varno pristal i in dosegl i odl ične
rezultate, je na vseh tekmah poskrbelo tudi lepo število navijačev
iz Destrnika. V Športnem društvu Destrnik se vsem, ki ste na
kakršen kol i način pomagal i oziroma bil i zraven pri tej zimski
pravl jici , najlepše zahval jujemo.

Damjan Žerjav

Občina Destrnik zaradi izrednih zimskih razmer povečala stroške
pluženja in posipavanja za trikrat v primerjavi s prejšnjimi zimami
Letošnja zima je v primerjavi s prejšnjimi zelo radodarna s
snegom. Tega je vel iko tudi po naši občini. S prvim pluženjem
smo pričel i 28. decembra 201 7. Do danes, v prvih dneh marca,
smo opravil i 1 6 izvozov vozil za zimsko službo, od tega 1 3-krat za
pluženje in posipavanje ter 3-krat samo za posipavanje. Večina
izvozov je bila opravl jena februarja in v prvih dneh marca. Porabil i
smo kar 60 ton sol i in 200 ton peska, strošek znaša okrog
40.000,00 evrov.
Za izvajanje zimske službe je zadolžen režijski obrat in še dva
zunanja izvajalca. Z njima je občina sklenila pogodbo in se
aktivirata po odločitvi vodje zimske službe, to je vodje režijskega
obrata. V enem izvozu je treba splužiti okrog 90 km cest, ob tem
pa še očistiti pločnike, parkirišča in avtobusna postajal išča,
pokopal išče itd. Zimsko službo izvajamo z lastnim tovornim
vozilom in traktorjem ter s traktorji pogodbenikov.

Naloga režijskega obrata je, da neprekinjeno spremlja stanje in
razmere na voziščih ter da v primeru poledice al i pričetka sneženja
v najkrajšem možnem času aktivira dežurne ekipe. Za izvajanje
zimske službe je potrebna stalna pripravl jenost zaposlenih in
pogodbenih izvajalcev v času od 1 5. novembra 201 7 do sredine
marca 201 8 oziroma v času, ko to zahtevajo snežne razmere.
Pripravl jenost je odvisna od napovedanih vremenskih zimskih
razmer in vremenskih napovedi hidrometeorološkega zavoda. Vse
ukrepe v zvezi z zimsko službo je treba opraviti pravočasno, v
skladu s Pravilnikom o rednem vzdrževanju cest (Uradni l ist RS, št.
38/201 6), kar izvaja tudi Občina Destrnik.

To pomeni, da se posipavanje začne ob poledici al i začetku
sneženja, ko se sneg začne oprijemati cestišča, oziroma ko zapade
1 0 cm snega na cestiščih glavnih prometnic, za vse ostale stranske
ceste in parkirišča pa pri 1 5 cm novozapadlega snega, vendar se v
letošnji zimi tega nismo držal i , saj smo zaradi nenehnega
sneženja in zmrzovanja mnogokrat pluženje opravil i prej.

Čeprav smo delavci režijskega obrata in oba pogodbena izvajalca
izvajal i pluženje ponoči, ko so občani še spal i , zaradi obil ice snega
zjutraj vel ikokrat ni bilo videti, da so ceste že bile splužene,
nemogoče pa je očistiti vse naenkrat.

Zaradi obil ice snega smo pri pluženju z javne ceste včasih sneg

O letošn j i zimski službi

odrinil i tudi na zasebne dovoze in dvorišča, saj ni bilo časa, da bi
ga odvažal i . Če bi s snežnim plugom čisti l i vsak dovoz in dvorišče,
bi moral i prevečkrat ustaviti vozilo, voziti naprej in nazaj, kar bi
podal jšalo čas pluženja. Ko zapade sneg, bi vsakdo rad, da so
ceste in pločniki takoj očiščeni. Zato je ob takih razmerah
potrebno razumevanje občanov, da morajo sami odmetati sneg
na svojih dovozih.

Prepričani smo, da je zimska služba občine dovolj dobro in hitro
odreagirala v vsaki vremenski situaciji , vendar v takšnih izrednih
razmerah, kot so bile letošnje, ni bilo mogoče v zelo kratkem času
vsega narediti naenkrat.

Prejel i smo nekaj kl icev občanov in kritik na zimsko službo, zato
pojasnjujemo, da smo odreagiral i takoj.
Občinska uprava se zahval juje vsem občanom za potrpežl jivost
in vsakršno pomoč ter dobro besede, izrečene ekipi zimske
službe.

Občinska uprava

A
rh
iv
d
ru
št
va

A
rh
iv
o
b
či
n
e



1 8

TD Destrnik

Društvene kol ine
na stari način

Člani in članice TD Destrnik so drugo soboto v januarju priredil i
društvene kol ine na stari način. Namen dogodka je bilo
sodelovanje in druženje. Da je bilo vzdušje na kol inah letos še
posebej pristno, je poskrbela tudi zima, ki je letos, po nekaj mil ih
sezonah, spet tista prava mrzla, s precej stopinjami pod ničlo.
Prašiča so turisti tudi letos dobil i donatorsko, 1 35-kilogramskega
je podarila družina Rodošek-Dominko, za kar so jim v društvu
iskreno hvaležni. Kol ine so potekale ves dan, mesarji , strežno
osebje in "kol inšaki" so marl j ivo opravl jal i vsak svoje delo. Naredil i
so klobase, pečenice in krvavice, meso so dal i v razsol ter v skrinjo,
nekaj pa uporabil i svežega. Pripravil i so tudi mast in scvrl i ocvirke.
Turisti si žel i jo, da ta običaj ne bi šel v pozabo in da bi naši potomci
vedel i , kako so včasih to delal i .
Po opravl jenem delu se je miza šibila od dobrot izpod rok
marl j ivih gospodinj, zato so se "kol inšaki" najedl i in povesel i l i , kot
se za tak dogodek spodobi.

Tanja Hauptman

Ten i s

Podravska rekreativna I I .
ten iška l iga 201 7

Prvi del l ige smo odigral i v aprilu, maju in juniju, drugi del
septembra 201 7.

Tekmovalo je 1 0 ekip: TK Destrnik, TK Slovenske Konjice, TK
Slovenska Bistrica, TK Skorba, TK Luka Ptuj, TK Galtena Markovci,
TK Nano Ptuj, TK Kidričevo, TK - Tadora - Sladki Vrh, TK Elektro
Gaiser TEAM Ptuj.

Igral i smo po pravil ih Teniške zveze Slovenije. Na posamezno
tekmo smo igral i 6 iger - 4-krat posamezno, 2-krat dvojice. Vse
igre se igrajo do 9 gemov (8 : 8), tiebreak do 1 0. Igrajo igralci vseh
starosti. Vodja ekipe določi igralce za dvoboj. Tekme so se igrale
enokrožno 0 : 5 domači, 4-krat gost.

Za TK Destrnik so tekmoval i Destrničani in igralci, ki igrajo na
igrišču Destrnik. Ekipo so sestavl jal i Peter Kolenko, Matej
Hauptman, Milan Jurič, Dušan Simonič, Boštjan Gavez, Milan Lah,
Dušan Kos, Milan Šteger, Primož Ljubec, Aleks Pihler in Jernej
Gaiser.
Tekme so bile težke in kakovostne. Nasprotni igralci igrajo tenis v
dobrih klubih. Kl jub zadnjemu mestu smo zadovoljni. Nabral i smo
si kar nekaj izkušenj, novih poznanstev, lepega druženja - kar je
tudi namen.

Za naš klub so na tekmah zmagal i Jernej Gaiser - 3-krat, Aleks
Pihler - 2-krat, Peter Kolenko - 2-krat.

Rezultati bi lahko bil i še boljši , a smo pri nekaterih igralcih
pogrešal i odgovornost, resnost in pripadnost - saj vsi skupaj
predstavl jamo naš Destrnik. Stroške tekmovanja smo pokril i sami,
igrišče pa je donacija lastnika. Prijavil i smo se tudi na javni razpis
za sofinanciranje programov športa Občine Destrnik, pa nismo
bil i uspešni.

Bl iža se sezona tenisa 201 8. Tudi za letošnjo načrtujemo razl ična
tekmovanja, prvenstva, srečanja. Organiziral i bomo tudi tečaje
tenisa.

Vabljeni vsi l jubitel j i in l jubitel j ice teniške igre.

Vel iko teniških užitkov.

Tenis klub Destrnik
Milan Šteger

OBVESTILO

Glede na bl ižajoče se vol itve vse l iste kandidatov

obveščamo, da bodo Pravila za izrabo časopisnega

prostora v časopisu Občan v času vol i lne kampanje

za vol itve poslancev v Državni zbor RS objavl jena na

spletni strani izdajatel ja www.destrnik.si , vsaj 45 dni

pred dnem glasovanja.

Uredništvo
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Na sliki stojijo: zgoraj levo Drago Prelog, Aneja Lorbek, Kaja Murko, Tjaša Belšak, Nika
Gregorec, Nika Majcen
Spodaj - od leve: Lucija Burgar, Lana Lorbek, Metka Fridl, Maja Zelenik

Od 29. 1 . do 2. 2. 201 8 smo bil i učenci 6. razredov v zimski šol i v

naravi. Prebival i smo v Lukovem domu na Kopah. Namen naše

odprave je bil , da bi se naučil i smučati. Prvi dan smo imeli

testiranje. Takrat smo nekateri prvič stal i na smučeh. Drugi dan

smo se razdel i l i v skupine in smučal i po razl ičnih progah. Seveda

nismo samo smučal i . Ves teden smo se igral i igro SKRITI PRIJATELJ.

Svojemu skritemu prijatel ju si moral vsak dan pisati pisma, ne da

J a vn i ra zp i s
za vp i s pred šo l ski h ot rok v Vr tec pr i
OŠ Des t rn i k i n Vr tec pr i PŠ Trnovska

va s

Starše obveščamo, da je vpis predšolskih otrok v vrtec za
šolsko leto 201 8/201 9 možen od 1 2. 3. 201 8 do 30. 3. 201 8 v
tajništvu OŠ Destrnik-Trnovska vas, Janežovski Vrh 45, 2253
Destrnik.
Informacije lahko dobite na tel. št. 02 761 92 1 0 - vsak delovni
dan med 8.00 in 1 5.00.

VPIS je možen vsak delovni dan med 7.30 in 1 4.30 ter 1 3. 3.
201 8 do 1 7.00.

Vloge za vpis, ki so bile že oddane med šolskim letom, se
upoštevajo pri tem razpisu.

Prijazno vabljeni!

Uspešne rokometašice OŠ
Destrn ik - Trnovska vas

Rokometašice OŠ Destrnik-Trnovska vas smo se kot
drugouvrščena ekipa s področnega tekmovanja uvrsti le v
četrtfinale državnega tekmovanja v rokometu. V torek, 20.
februarja 201 8, je naša šola gostila četrtfinale, tekme pa smo
odigral i v Osnovni šol i Markovci, saj naša telovadnica ne ustreza
državnim standardom. Tekmovale so tudi učenke iz osnovnih šol
Sveti Jurij ob Ščavnici in Limbuš. Ker smo bile gostitel j ice, so z
nami prišl i tudi naši sošolci, ki so se kot navijači odl ično odrezal i .
Pred začetkom tekem je naša sošolka Gabrijela Herega zapela
himno, sledila je predstavitev članov vsake ekipe, učenke OŠ
Markovci pa so zaplesale.
Tekme so trajale dvakrat po 20 minut. Prvo sta odigral i ekipi iz
Limbuša in Svetega Jurija. Zmagala je OŠ Limbuš s prepričl j ivim
rezultatom 27 : 7. Na drugi tekmi smo se z zmagovalno ekipo iz
Limbuša pomerile še učenke naše šole. Tudi tokrat je zmagala OŠ
Limbuš, in sicer z rezultatom 26 : 1 9. Tretjo tekmo smo igrale proti
ekipi iz Svetega Jurija in jo premagale z rezultatom 1 7 : 8. V
polfinale se je uvrsti la ekipa iz Limbuša, me smo zasedle 2., ekipa
iz Svetega Jurija pa 3. mesto.

Učenke ekipe OŠ Destrnik-Trnovska vas

Šola v naravi

bi ta vedel, kdo mu piše. V torek nas je obiskal pol icist, ki nam je

predstavil nekaj pravil o smučanju, v sredo pa smo imeli zelo

zanimiv kviz. Seveda pa smo tudi jedl i . Hrana je bila zelo okusna,

imel i smo samopostrežno restavracijo, tako da se je za vsakega

našla jed, ki mu je bila všeč. Ves teden smo v svojem programu na

Luka TV predstavl jal i dogajanje vsakega dne. Vrhunec šole v

naravi je bil četrtek. Najprej smo imeli tekmovanje v veleslalomu,

na katerem sem dosegla 2. mesto, kasneje pa smo imeli krst

smučarjev. Potekal je tako, da je vsak dobil i čokolado in udarec s

smučko po zadnjici. Ob osmih smo imeli disko. Tam smo se zelo

zabaval i , nato pa še dolgo nismo zaspal i , saj smo vedel i , da je to

zadnja noč šole v naravi. Pa vendar smo bil i vesel i , ko smo odšl i

domov z misl i jo, da smo se imeli zelo lepo in da je to še ena od

vel ikih dogodivščin, ki se nam je vtisnila v spomin. O njej bomo še

dolgo govoril i prijatel jem in znancem.

Zala Mlačnik

O
Š
D
es
tr
n
ik
-T
rn
o
vs
ka

va
s

O
Š
D
es
tr
n
ik
-T
rn
o
vs
ka

va
s

O
Š
D
es
tr
n
ik
-T
rn
o
vs
ka

va
s



20

Tanja Hauptman

Predavanje na temo krčne ži le in vensko popuščan je

Dobrodeln i božično-novoletn i koncert

V četrtek, 21 . decembra 201 7, je v telovadnici OŠ Destrnik-
Trnovska vas potekal že 20. tradicionalni dobrodelni božično-
novoletni koncert. Na prireditvi so, tako kot že nekaj prejšnjih let,
nastopil i vsi učenci OŠ Destrnik-Trnovska vas in nekateri otroci iz
vrtcev Destrnik ter Trnovska vas.
Vedno znova nam polna dvorana že pred začetkom dogodka
pričara nasmeh na obraz in nam vlije pogum, da na odru
pokažemo, kar najbol je znamo. Vesel i nas, da nam zvesti gledalci
in donatorji že leta pomagajo zbrati sredstva, ki j ih namenimo
pomoči potrebnim otrokom, saj bi bil i ti sicer prikrajšani za nova
doživetja ter izkušnje na zakl jučnih ekskurzijah ob koncu šolskega
leta, v zimskih in letnih šolah v naravi ter na raznovrstnih dnevih
dejavnosti. Hvala vam!
Na odru sta se prepletal i dve zgodbi, obe prežeti s hrepenenjem -
po toplem domu in l jubečih starših, ki so si j ih želel i zapuščeni

otroci v sirotišnici na eni strani, ter po otroku, ki bi v tihi dom
zakonskega para v drugi zgodbi prinesel razigrani smeh in
mladostno energijo. Kdaj, če ne ob božiču, je čas, da se obe
zgodbi združita v eno s srečnim koncem?
Na odru se je zvrsti lo skoraj 400 nastopajočih, ki so se v svojih
pevskih, plesnih in dramskih točkah vsak posebej potrudil i , da bi
ta večer vsem ostal v lepem spominu.
Osrednjo zgodbo so s svojimi točkami še dodatno obogatil i
otroški in mladinski pevski zbor ter šolski ansambel.
V zakl jučnem delu koncerta je spregovoril ravnatel j mag. Drago
Skurjeni in med drugim vsem zaželel obilo sreče in zdravja v letu
201 8.
In za na konec še ena misel : vsi imamo moč, da živl jenje
spreminjamo na bolje. Pomembno je, da se za to trudimo po
svojih najbol jših močeh in ne klonemo pred preprekami na poti
do zadanih cil jev.

OŠ Destrnik-Trnovska vas

V petek, 24. novembra, je Občinska organizacija RK Destrnik
organizirala predavanje na temo težav z nogami: "Krčne žile in
vensko popuščanje", ki ga je izvedel gospod Bojan Potrč, magister
farmacije.
Sl išal i smo, da ima eno od oblik kroničnega venskega popuščanja
vsaka druga odrasla oseba, več žensk kot moških. Vensko
popuščanje se začne postopoma in ko z leti napreduje, se lahko
na nogah pokažejo krčne žile, noge v gležnjih otečejo, koža se
obarva in na goleni lahko nastane celo venska razjeda. Težave se
največkrat pojavijo po štiridesetem letu starosti, lahko pa tudi prej
al i pozneje. Vel ik vpl iv na razvoj bolezni ima sedeči način živl jenja,
torej premalo gibanja. Kot varovalni ukrep pred razvojem bolezni
priporočajo redno hojo.
Gospod Potrč je povedal tudi, da se je treba izogibati
dolgotrajnemu stanju na mestu in sedenju. Pri pokl icih, ki
zahtevajo vel iko hoje al i sedenja, si , če se le da, privoščimo čim
več odmorov in se razgibajmo. Ko sedimo, nog ne prekrižajmo,
raje jih privzdignimo s pručko. Tudi med dolgo vožnjo z
avtomobilom si privoščimo čim več postankov. Če se le da,
vzdržujmo zdravo telesno težo, saj sodi tudi debelost med
dejavnike tveganja, na katere lahko vplivamo. Poleti nam
kronično vensko popuščanje zaradi vročine povzroča še posebne
težave. Vsaka vročina, na primer sončenje, obisk savne, depilacija
z voskom ali vroče kopel i, znake poslabša. Po drugi strani venam
koristi hlad, zato težave lahko omil i jo hladni tuši nog al i hoja v

vodi. Dejavnik tveganja, na katerega pa ne moremo vplivati, je
dednost. Če imajo krčne žile bl ižnji sorodniki, smo zanje bolj
dovzetni tudi sami.
Predavanja se je udeležilo precej občank in občanov, ki so izvedel i
vel iko podatkov glede krčnih žil , pravilne higiene nog, pravilnega
povijanja in v katerem primeru stopiti do zdravnika. Vsi
udeleženci so prejel i tudi zdravstvenovzgojni pisni material z
obravnavanega področja.
Predavanju je sledila manjša pogostitev.
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Ko sem med božičem in novim letom hodila po naših krajih, sem
se lahko poleg svežega zraka naužila tudi posebnega
umetniškega izraza - v podobi jasl ic. Vse pogosteje se namreč
dogaja, da l judje postavl jajo jasl ice - seveda še vedno kot
ponazoritev Kristusovega rojstva - tudi zato, da se družijo, al i pa
zato, da okrasijo kraj, v katerem živijo.
Sama sem se v decembru ustavila pri I rglovih v Zasadih in pri
Petričevih ter Veršičevih v Jiršovcih. I rglovi in Veršičevi so postavil i
jasl ice na prostem, pred hišo, v kateri živijo. Pri Petričevih pa sem
jih posl ikala v veži.

Tanja Hautpman

Obiskal nas je Božiček

December je bil poln lepih doživetij, najbol j pa je naše najmlajše
razvesel i l prihod Božička. V ponedeljek, 1 8. decembra 201 7, jih je
obiskal na Destrniku. Zbralo se je zelo vel iko otrok, ki so v
spremstvu staršev prihod Božička nestrpno pričakoval i . Za lep
uvod v njegov prihod so poskrbel i zaposleni iz vrtca in šole v
Destrniku, ki so zaigral i igrico o najmanjši zvezdi na nebu, zvezdici
Zaspanki. Zvezdica Zaspanka je prva slovenska radijska igra za
otroke. Delo ostaja ena najuspešnejših slovenskih pravl jic in
lutkovnih iger za otroke. Nauk zgodbe je, da lahko z dobroto, s
čisto misl i jo in z l jubeznijo premagamo zlo.
Odigrana predstava je bila odl ična popotnica za dobro vzdušje v
dvorani in prihod težko pričakovanega Božička, ki je obdaril
otroke, se z njimi fotografiral in užival v njihovi otroški
razigranosti. Prireditve je minila v odl ičnem vzdušju, dobre volje in
z drobnimi pozornosti pa so se otroci skupaj s starši vrnil i v zavetja
svojih domov.

Pri jasl icah sem občudovala njihovo domiselnost pri postavitvi in
dejstvo, da so večino (razen figuric) izdelal i sami. Pri izdelavi so si
pomagal i z lesom, s kamni, stiroporom, z mahom, rastl injem.
Videti je, da so se vsega lotil i z izjemno natančnostjo. Izdelovanje
jasl ic jim predstavl ja strast in polepša praznične dni njim ter
gostom, ki jih v prazničnem času obiščejo. Vsako leto se trudijo, da
jih še izpopolnijo in nadgradijo.
Verjetno imajo podobne jasl ice še kje v naši občini, mogoče celo
večje, opisane so zgolj te, ki sem jih izbrskala sama. V prihodnjih
praznikih pa naj bo ta članek spodbuda vsem, ki ste ustvarjalni, da
pišete v uredništvo in z vesel jem bomo obiskal i tudi vas.

Tanja Hauptman

Jasl i ce v Destrn iku

Ta
n
ja
H
au
p
tm

an

Ta
n
ja
H
au
p
tm

an
Ta
n
ja
H
au
p
tm

an

Ta
n
ja
H
au
p
tm

an
Ta
n
ja
H
au
p
tm

an



22

Le srce in duša ve,
kako boli, ko vaju več ni!
Ne bomo tožil i , ker sta odšla,
hvaležni smo, da sta bila!
ostal i so živi spomini -
z nami ostajata večno!

SPOMIN

1 . januarja mineva štiri indvajset let, odkar se je od nas
poslovila draga mama

Terezi ja Lenart

31 . januarja mineva eno leto, odkar se
je od nas poslovil dragi ata

Lojzek Lenart

Hvala vsem za spoštl j ivo misel in
darovane sveče.

Žalujoči: vsi vajini

Na svetu je mnogo poti,
le ena vodi tja,
kjer sta vidva,
po njej pa pridemo tudi mi.

SPOMIN

Franc ČEH
7. 1 0. 1 932-26. 2. 1 993

Amal i ja ČEH
1 8. 5. 1 933-27. 1 . 201 6

iz Gomile 1 6

Za vedno bosta ostala v naših srcih.
Vsem, ki se ustavite ob njunem grobu,
jima poklonite svečko al i obudite
spomin, iskrena hvala.

Vsi vajini

Zapel je zvon tebi v slovo,
poln bolečin, ostaja spomin,
ostajajo praznina,
molk in tišina.

ZAHVALA

V 68. letu se je od nas nenadoma poslovil dragi mož, oče, tast
in dedi

Franc Voda
iz Destrnika 28 a

Iskreno se zahval jujemo vsem sorodnikom, prijatel jem,
znancem in sosedom za izrečeno sožal je, tolažilne besede,
stisk rok ter objeme, za darovano cvetje in sveče ter svete
maše.
Še posebej hvala PGD Destrnik, UKC Maribor, pogrebnemu
podjetju Almaja, g. župniku za opravl jeni obred, pevcem in
godbeniku. Hvala tudi podjetju Tames, Slovenski vojski - četi
za oskrbo Slovenska Bistrica in podjetju LIPA Irgl iz
Janežovskega Vrha.

Žalujoči: žena Marija, sin Bruno, sin Albin z družino,
hči Renata z družino

Ne mine dan, da se ne prikaže
nam tvoj obraz nasmejan.
V naših srcih bolečina skel i ,
ki nam ves čas govori, da te več ni.
Vendar z nami si.

V SPOMIN

ANTON SEVER

1 5. marca mineva pet let, kar nas je zapustil mož, oče, dedek,
pradedek.

Hvala vsem, ki postojijo ob njegovem grobu in prinašajo
cvetje ter sveče.

Njegovi najdražji
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Tanja Hauptman

Kurentov skok na Destrn iku

V petek, 2. februarja, je tudi na Destrniku potekal tradicionalni
kurentov skok, ki se vsako leto zgodi na svečnico, v noči od
drugega na tretji februar. Destrniški kurenti so se malo pred
polnočjo zbral i pred gasilskim domom, si nadel i zvonce in ježevke
ter se podal i na pot po občini - mimo župnišča do občinske
stavbe. Pri njihovem prvem letošnjem plesu so sodelovale tudi
snežinke, ki so pospremile njihov skok. Ker zadnja leta zima zobe
najbol j pokaže ravno v času kurentovanja, morajo imeti kurenti
precej kondicije, saj lahko njihova oprema z zvonci vred tehta tudi
do 40 kilogramov, jih pa vsaj ne zebe. S kurentovim skokom
ohranjajo staro sporočilo iz preteklosti, ki pravi, da se za svečnico
začne kurentov čas pojavl janja, ki traja do polnoči pred pepelnico.
Kurenti preganjajo zimo in zlo. Letos so zimo bolj slabo pregnal i ,
upajmo, da so zato zla tol iko več.

Indijanci, snežaki, muce, pirati, cigani in seveda kurenti so na
pustni torek Destrnik ovil i v pisane barve ter glasno zvonjenje, ki
so ga ustvarjal i etnografski l iki, ki so se trudil i odgnati zimo.
Pustne povorke, ki je krenila izpred osnovne šole na Destrniku, so
se udeležil i otroci in učitel j i ter ravnatel j OŠ Destrnik-Trnovska vas,

Nina Zorman

Destrn ik ovi t v pisane barve
spremljal i pa so jih 1 6. princ karnevala - Plemeniti Janez
Maksimil i jan Gregorič (Destrničan Aleš Goričan) s svojo gardo in
kurenti iz Društva Koranti Destrnik. Povorki so se prikl jučil i tudi
najmlajši z vzgojitel j icami iz vrtca Destrnik, opaziti pa je bilo tudi
člane Društva upokojencev Destrnik in Turističnega društva
Destrnik. Na koncu so se ustavil i pred občinsko zgradbo, kjer so
zbrane pričakal i pustni krofi. Pustnemu rajanju so se, kl jub stavki,
pridružil i tudi občinski redarji in pol icisti z vodjo pol icijskega
okol iša Robertom Rojkom. Predstavnik Društva Korantov Destrnik
je županu Vladimirju Vindišu in Plemenitemu Janezu
Maksimil i janu Gregoriču poklonil leseno podobo kurenta. Če še
verjamemo starodavnemu verovanju, je kurent demon, ki odganja
zimo in v deželo vabi pomlad. No, priznajmo, da je imel letos
oslabl jeno magično moč. A kl jub vsemu; kurent ni zgol j navadna
pustna maska; v njem se še zmeraj ohranja nekaj skrivnostnega in
mogočnega.

Tadej Urbanija

Pust v vrtcu

Pust je tisti čas v letu, ki ga otroci v vrtcu še posebej nestrpno
pričakujejo. Tudi letos smo si na pustni torek privoščil i pustno
zabavo, polno smeha in plesa. Na ta posebni dan v vrtec niso prišl i
otroci, temveč muce, gusarji , kavboji, miške, princese in številni
drugi pustni l iki, s katerimi so se naši otroci poistovetil i . Na pustni
zabavi seveda niso manjkal i slastni krofi, s katerimi so nas
razvesel i l i na Občini Destrnik. Vznemirjenje je naraslo, ko so pred
vrtec prišl i kurenti skupaj s šolskimi otroki in drugimi občani.
Otroci so kurentom brez strahu segl i v roko in se povesel i l i z njimi.
Ko je pustna povorka nadal jevala svojo pot po občini, smo v vrtcu
nadal jeval i s pustnim rajanjem, dokler ni napočil čas za počitek.
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Po lanski uspešni smučarski sezoni smo na Drstel j i že vsi nestrpno
čakal i sneg. Sosed Mirko Čoh je inovativno posodobil vlečnico,
dobila je električni pogon in novo pleteno vrv. Konec decembra še
nič ni kazalo na sneg, zato smo ga nestrpno čakal i v januarju, a
izredno topl i dnevi so prinesl i razočaranje. Snega ni bilo od
nikoder. Prišel je februar, Mirko je že pospravil vlečnico, saj snega
še vedno ni bilo. V drugi polovici februarja pa so snežne padavine
končno nakazale začetek smučarske sezone na Drstel j i . Sosedje
smo stopil i skupaj in pripravil i progo za smučanje, Mirko pa je
postavil ter zagnal novo vlečnico. Izredno vel ike kol ičine snega in
nizke temperature so poskrbele, da se je več generacij lahko
smučalo, sankalo ter vesel i lo. Zahvala gre družinama Čoh in
Krajnc, ki sta vse organiziral i , ter poskrbel i , da smo se pogrel i z
vročim čajem in s kuhanim vinom ter posladkal i z domačimi
dobrotami. Upamo, da bo letošnja sezona dolga in polna vesel ja.

Ivan Zupanič

Zimske radosti na Drstel j i Smučarski skoki J i ršovci
201 8

Športno društvo Destrnik je 8. februarja organiziralo tekmo v
smučarskih skokih za pokal Občine Destrnik. Zaradi premajhnih
kol ičin snega tekme v smučarskih skokih tri leta nismo
organiziral i . Letošnja pošil jka snega in nekaj snega, prinesenega s
sosednjih hribov, nam je omogočila odl ične pogoje za varno
izpel jano tekmo. Nanjo so se prijavil i naslednji tekmovalci: Renato
Lebar, David Kvar, Jernej Polanec, Denis Polanec, Mitja Pol ič, Dalen
Dabič, Darko Domjan, Boštjan Matjašič, Branko Kocmut, Peter
Došler, Matej Kostanjevec, Matej Rižnar in Ervin Muršec.
Tekmovalce smo razdel i l i v dve kategorij i - člani in veterani (stari
več kot 30 let). Vsi tekmovalci so opravil i trening,nato
kval ifikacijski skok in na tekmi vsak po tri uradne skoke. Tekmo si
je prišlo ogledat zelo lepo število gledalcev.

Tekmovalci so dosegal i dolžine med 1 3 in 1 9,5 metri. Vrstni red je
bi naslednji :
Člani:
1 . mesto : David Kvar (1 7,5;1 6,5;1 7,5 m)
2. mesto : Mitja Pol ič (1 6,5;1 6,5;1 6,5 m)
3. mesto : Renato Lebar (1 5,5;1 5,5;1 5 m)
4. mesto: Jernej Polanec, 5. mesto: Denis Polanec, 6. mesto: Dalen
Dabič

Veterani:
1 . mesto : Matej Kostanjevec (1 9,5;1 9;1 9,5 m)
2. mesto : Matej Rižnar (1 7,5;1 6,5;1 7,5 m)
3. mesto : Peter Došler (1 6;1 7;1 7 m)
4. mesto: Darko Domjan, 5. mesto: Boštjan Matjašič, 6. mesto:
Branko Kocmut, 7. mesto: Ervin Muršec
Za pripravo skakalnice so bil i najbol j zaslužni Darko Domjan (novi
vodja smučarske sekcije), Denis Perger, Mitja Vrečar, Peter Došler,
Branko Kocmut, Matej Murko in Leon Perger, za kar se jim posebej
zahval jujemo. Zahvala gre tudi sodniški ekipi, vodja je bil Martin
Domjan, in zdravniški službi, za katero je skrbel Žiga Volgemut. Za
varne spuste po skakalnici sta bila zaslužna David Pauko in Lovro
Bočkaj. Christian Bedrač, hvala za odl ično povezovanje prireditve.
Drago Brunčič, hvala Vam za dovoljenje za uporabo zemljišča, ki
ga uporabl jamo že vsa leta, odkar stoji skakalnica v Jiršovcih. Da v
teh dneh nismo bil i lačni in žejni, so poskrbel i na turistični kmetiji
Lovrec ter v Rabona Cafe, vse so prispeval i sponzorsko. V društvu
smo se odločil i , da bomo čaj, kuhanček in krofe del i l i brezplačno,
kar so obiskovalci vzel i za zelo dobronamerno potezo. Hvala vsem
še enkrat.
Skakalni pozdrav.

Damjan Žerjav
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